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Тази година се навършват 
три десетилетия от приемането 
на Рамковата конвенция на 
Организацията на обединените 
нации за изменението на 
климата. Като членки на 
ООН петте държави от 
международния формат БРИКС 
(Бразилия, Русия, Индия, Китай 
и Южна Африка) – обемащ 
почти половината население 
на Земята, винаги са се 
отнасяли със загриженост и 
отговорност към сериозните 
климатични промени, плод на 
все по-мащабната човешка 
и стопанска активност, 
застрашаващи в някои аспекти 
близкото ни бъдеще.

През 2022 г. Китай е 
ротационен председател на 
БРИКС и в качеството си на 
такъв проведе видео среща 
за справянето с климатичните 
промени, в която участваха 
представители на всички 
страни членки. Приета бе 
и съвместна декларация за 
засилване на сътрудничеството 
в сферата на климата.

В нейния текст ясно и 
категорично се декларира, 
че „всички страни трябва да 
спазват целите и принципите 
на Рамковата конвенция 
на ООН за изменението на 
климата, както и Парижкото 
споразумение“. 

Освен това прави 
впечатление и единодушното 
становище, изразено в 
декларацията, че развитите 
държави трябва да повишат 
ефективността на мерките си 
за намаляването на вредните 
газови емисии и да изпълняват 
поетите ангажименти, както и 
да уважават правото за социо-
икономически напредък на 
развиващите се държави  
и техните политики. 

Петър Герасимов

С внимание  
към климатичните  
проблеми
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2Китай – Франция: 
Всеобхватно партньорство
Китайският председател Си 
Дзинпин и френският му колега 
Еманюел Макрон проведоха 
телефонен разговор, в който 
китайският лидер посочи, че Китай 
и Франция трябва да поддържат 
всеобхватното стратегическо 
партньорство.

Политически консенсус 
за ускоряване  
на Глобалната 
инициатива за развитие
Уан И присъства и говори  
на церемонията по откриването 
на срещата на високо ниво 
на Групата на приятелите на 
Глобалната инициатива  
за развитие.
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Великолепието на  
китайската култура
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Драконовият танц стана част 
от обучението в основно 
училище в село Луоман, 

провинция Гуейджоу



2 днесКитай
20 – 26.05.2022

Китай - Франция

Китай – Хърватия 

Китай – Словения

новини

Равнопоставени отношения

Положителни резултати

реди дни ки-
тайският пред-
седател Си Дзин- 
пин и хърватски-
ят му колега Зо-
ран Миланович 

си размениха поздравител-
ни адреси по повод 30-ата 
годишнина от установяване-
то на дипломатически отно-
шения между двете страни.

В поздравителния си ад-
рес Си Дзинпин пише, че 
през последните три де-
сетилетия, независимо от 
промените в международ-
ната среда, Китай и Хър-
ватия се уважават и отна-
сят равнопоставено в свои-
те отношения. С общите 

а 12 май китай- 
ският предсе-
дател Си Дзин- 
пин и Борут Па-
хор – президен-
тът на Словения, 

си изпратиха взаимно поз-
дравителни телеграми по 
повод 30-годишнината от 
установяването на дипло-
матически отношения.

Си Дзинпин посочи, че 
от установяването на ди-
пломатическите отноше-
ния между Китай и Сло-
вения двете страни се ува-
жават и взаимноизгодното 
сътрудничество е постигна-
ло положителни резултати, 
а културният обмен става 

П

Н

усилия на двете страни по-
литическото доверие по-
между им укрепва, а съв-
местното изграждане на 
инициативата „Един пояс, 
един път“ постигна ползот-
ворни резултати.

Зоран Миланович изра-
зява надежда двете страни 
да задълбочат двустранни-
те отношения и разширят 
сферите на сътрудничество, 
така че да постигнат нови 
резултати.

все по-активен. Китай е го-
тов да работи със Словения 
и да се възползва от исто-
рическата възможност за 
съвместно изграждане на 
„Един пояс, един път“.

Борут Пахор каза, че 

като страна-членка на ЕС, 
Словения активно подкре-
пя отношенията между ЕС 
и Китай и се ангажира да 
бъде от полза както за две-
те страни, така и за между-
народното сътрудничество.

Н
Всеобхватно партньорство

аскоро китай- 
ският предсе-
дател Си Дзин- 
пин и френският 
му колега Ема-
нюел Макрон 

проведоха телефонен разго-
вор. Китайският лидер по-
сочи, че Китай и Франция 
трябва да поддържат все-
обхватното стратегическо 
партньорство, да уважават 
двустранните си интереси, 
да зачестят и координират 
сътрудничеството в рамки-
те на двете страни, Китай 
и Европа и по света. Той 
предложи Пекин и Париж 
да засилят партньорството 
в новите области като из-
куствения интелект и чис-
тата енергия, като продъл-
жат да развиват традицион-
ното сътрудничество в яд-
рената енергия за граждан-
ски цели и авиацията.

Макрон изрази жела-
ние да задълбочи сътруд- 

ничеството с Китай в обла-
стите на земеделието, ави-
ацията, ядрената енергия и 
културата и заяви, че Фран-
ция иска да играе положи-
телна роля за насърчаване 
европейско-китайските от-
ношения.

Двамата лидери разме-
ниха мнения по украинска-
та ситуация и единодуш-
но смятат, че мирът тряб-
ва да се възстанови чрез 

преговори. Си Дзинпин под-
черта, че Китай подкрепя 
европейските държави да 
вземат европейската сигур-
ност в свои ръце. Макрон 
каза, че по украинския въ-
прос Париж и Пекин спо-
делят много единодушия. 
Франция и ЕС поддържат 
стратегията за независимост 
и самостоятелност и няма 
да подкрепят и участват в 
групова конфронтация.

С внимание към 
климатичните  проблеми

Китайският министър 
на екологията и опазва-
нето на околната среда  
Хуан Жунциу заяви, че 
„Китай винаги е обръ-
щал голямо внимание 
на климатичните проме-
ни и предприема актив-
но мерки за намаляване-
то на вредните емисии, 
подобряването на енер-
гийната структура и взи-
ма участие в глобално-
то управление на клима-
та“. В сътрудничество с 

БРИКС, огромната азиат-
ска държава е готова да 
положи още повече уси-
лия за справянето с кли-
матичните промени, под-
черта министърът.

Една рационална, яс-
на и хуманна позиция на 
Китай, не само като член 
на „петорката“ от БРИКС, 
но и като страна от мили-
ардното семейство на хо-
рата от планетата, за кои-
то най-добра перспектива 
във всички отношения е 
споделеното бъдеще. 

К

Китай гласува против 
резолюцията  
на Съвета за правата  
на човека на ООН

итай смята, че 
е необходимо 
международна-
та общност да 
създава благо-
приятни усло-

вия за руско-украински-
те преговори, да действа 
в полза на политическо-
то разрешаване на криза-
та, а не да създава препят-
ствия и да действа така, 
че да изостря противоре-
чията. Това заяви на прес-
конференция говорителят 
на Външно министерство 
Джао Лидзиен.

В отговор на въпрос за-
що Китай е гласувал „про-
тив“ резолюция на Съвета 
на ООН за правата на чо-
века относно руско-укра-
инския военен конфликт 
Джао Лидзиен каза, че си-
гурността на една страна 
не бива да е в основата 
на незачитането на сигур-
ността на друга.

„Ние трябва да след-
ваме обща, комплексна, 
устойчива концепция за 
сигурност, заедно да изгра-
дим балансирана, ефикас-
на и устойчива глобална и 
регионална рамка за си-
гурност. През последните 
години Съветът за права-
та на човека често поли-
тизира въпроси и използ-
ва двойни критерии, кое-
то сериозно вреди на до-
верието в справедливостта 
и обективността му. Зато-
ва Китай гласува против 
резолюцията“, заяви Джао 
Лидзиен.

Говорителят призова 
различните страни да се 
придържат към първона-
чалната цел за създаване-
то на Съвета за правата на 
човека, многостранността 
и заедно да придвижат ста-
билното развитие на меж-
дународната кауза за пра-
вата на човека.

I стр. 1
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2021年中国博物馆接待
观众7.79亿人次

新华社武汉5月18日电
（记者喻珮、施雨岑）最
新数据显示，2021年中国
博物馆接待观众7.79亿人
次，策划推出3000余个线
上展览、1万余场线上教
育活动，网络总浏览量超
过41亿人次。

18日，2022年“5·18国
际博物馆日”中国主会场
活动开幕式在武汉东湖
之畔的湖北省博物馆举
行。今年的主题是“博物
馆的力量”，阐释为“博物
馆有能力改变我们周围
的世界”。

文化和旅游部副部长、

国家文物局局长李群在
视频连线致辞中说，2021
年，中国新增备案博物馆
395家，备案博物馆总数
达6183家。全国5605家
博物馆实现免费开放，占
比达90%以上。全国博物
馆举办展览3.6万个，教育
活动32.3万场。

在开幕式上，第十九届
（2021年度）“全国博物馆
十大陈列展览精品”揭晓，
浙江省博物馆（浙江革命
历史纪念馆）、安徽博物
院、盘龙城遗址博物院荣
获2022年度“最具创新力
博物馆”。

新华全媒+｜他们让文物重
回“颜值巅峰

5月17日，在安徽博物院文物科
技保护中心纸质文物修复室，工
作人员对古籍文物进行补全。
安徽博物院文物科技保护中心
承担馆藏文物的保护工作，是
博物院内的“文物医院”。几十年
来，一批批文物保护修复工作
人员在这里辛勤工作，师徒相
传，积累了丰富的理论和实践经
验。书画、古籍、陶瓷器……不
同的“诊疗科室”术业有专攻，一
件件残缺破损的文物经过他们
的专业修复处理后，重回“颜值
巅峰”。

习近平在庆祝中国国际贸易促进委员会建会70周年大
会暨全球贸易投资促进峰会上发表视频致辞

新华社北京5月18日电 
5月18日，国家主席习近平
在庆祝中国国际贸易促进
委员会建会70周年大会暨
全球贸易投资促进峰会
上发表视频致辞。

习近平指出，中国贸促
会1952年成立以来，立足
中国、面向世界，为拉紧
中外企业利益纽带、推动
国际经贸往来、促进国家
关系发展，发挥了重要作
用。中国贸促会70年的历
程，是中国不断扩大对外
开放的重要体现，也是各
国企业共享发展机遇、实
现互利共赢的重要见证。

习近平强调，当前，百
年变局和世纪疫情交织，
经济全球化遭遇逆流，世
界进入新的动荡变革期。
各国工商界对和平发展的
期盼更加殷切，对公平正
义的呼声更加强烈，对合

作共赢的追求更加迫切。
习近平提出4点建议：

第一，聚力战胜疫情。
新冠肺炎疫情反复延宕，
给人民生命安全和身体
健 康 带来 严重 威 胁，给
世界经济发展带来严重
影响。要坚持人民至上、
生命至上，积极开展疫苗

研发、生产、分配国际合
作，加强全球公共卫生治
理，共筑多重抗疫防线，
推动建设人类卫生健康
共同体。

第二，重振贸易投资。
要统筹疫情防控和经济
发展，加强各国宏观经济
政策协调。全面推进联合

前4个月全国一般公共预算收入74293亿元
新华社北京5月17日电 

财政部17日发布数据显
示，前4个月，全国一般公
共预算收入74293亿元，
扣除留抵退税因素后增长
5%，按自然口径计算下降
4.8%。

其中，中央一般公共预
算收入34571亿元，扣除
留抵退税因素后增长4.5%
，按自然口径计 算 下降
5.7%；地方一般公共预算
本级收入39722亿元，扣
除留抵退税因素后增长
5.4%，按自然口径计算下
降3.9%。全国税收收入
62319亿元，扣除留抵退
税因素后增长3.7%，按自
然口径计算下降7.6%；非
税收入11974亿元，比上年
同期增长13.4%。

财政支出方面，前4个
月，全国一般公共预算支
出80933亿元，比上年同
期增长5.9%。其中，中央

一般公共预算本级支出
9636亿元，比上年同期增
长5%；地方一般公共预算
支出71297亿元，比上年同
期增长6.1%。

全国政府性基金预算
收支 方面，前4个月，全
国政府性基金预算收入
17565亿元，比上年同期
下降2 7. 6%；全国政 府
性基金预算支出31488

亿 元，比 上年同期 增长
35.2%。

专家表示，今年中国实
施新的组合式税费支持政
策，有力支持企业减负纾
困，同时也会造成财政收
入减少。4月是实施大规
模留抵退税政策的第一个
月，政策效应集中释放，当
月全国增值税留抵退税约
8000亿元。

国2030年可持续发展议
程，推动世界经济动力转
换、方式转变、结构调整，
使世界经济走上长期健
康稳定发展轨道。要支持
以世界贸易组织为核心的
多边贸易体制，维护全球
产业链供应链安全稳定，
做大合作蛋糕，让发展成
果更好惠及各国人民。

第三，坚持创新驱动。
要挖掘创新增长潜力，共
同加强知识产权保护，在
充分参与、凝聚共识的基
础上制定规则，为科技发
展打造开放、公平、公正、
非歧视的环境。要深化创
新交流合作，推动科技同
经济深度融合，加强创新
成果共享，努力打破制约
知识、技术、人才等创新
要素流动的壁垒。

第四，完善全球治理。
要坚持真正的多边主义，

践行共商共建共享的全球
治理观，动员全球资源，
应对全球挑战，促进全球
发 展。要 坚持对话而不
对抗、拆墙而不筑墙、融
合而不脱钩、包容而不排
他，以公平正义为理念引
领全球治理体系变革。

习近平强调，中国扩大
高水平开放的决心不会
变，中国开放的大门只会
越开越大。中国将持续打
造市场化法治化国际化营
商环境，高水平实施《区
域全面经济伙伴关系协
定》，推动高质量共建“一
带一路”，为全球工商界提
供更多市场机遇、投资机
遇、增长机遇。让我们携
起手来，坚持和平、发展、
合作、共赢，共同解决当
前世界经济以及国际贸易
和投资面临的问题，一起
走向更加美好的未来。
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Отмяната на тарифите 
върху китайските стоки 
е от полза за целия свят

Китай даде патент на 
новото лекарство срещу 
COVID-19 цефарантин

еотдавна Офи-
сът на търгов-
ския предста-
вител на САЩ 
съобщи, че е 
започнал про-

цесът по преглеждането 
на тарифните мерки вър-
ху китайските стоки. Цел-
та е американската стра-
на да прецени дали да на-
мали съответните тарифи. 

Коментирайки новина-
та, говорителката на ки-
тайското Министерство на 

търговията Шу Ютин зая-
ви, че в сегашната ситуа-
ция на висока инфлация в 
САЩ, отмяната на тарифи-
те върху китайските стоки 
отговаря на интересите на 
американските потребите-
ли и предприятия. 

Този ход е от полза 
за САЩ, Китай и целия 
свят. В момента търговски-
те екипи на двете страни 
поддържат нормални кон-
такти, каза още говорител-
ката на министерството.

итай предоста-
ви патент на но-
во лекарство за 
COVID-19, за 
което се твър-
ди, че може дра- 

стично да забави раз-
множаването (копиране-
то) на коронавируса, кой-
то предизвика настоящата 
пандемия. То носи името 
цефарантин (cepharanthine), 
съдържа извлек от стефа-
ния и преди това бе използ-
вано за лечението на други 
заболявания. Учените от-
криха, че има потенциал и 
за лечението на COVID-19.

Според Тун Иган, пър-
вия притежател на патен-
та, цефарантинът е един 
от най-добрите инхибито-
ри на коронавируса, познат 
досега. Неговият екип за-
почва да търси най-доброто 

лекарство още в началото 
на епидемията и публику-
ва първите си констатации 
през март 2020 г.

За да бъде пуснат на па-
зара цефарантинът обаче, е 
нужно време. „Това е ста-
ро лекарство, което се из-
ползва при нови обстоя-
телства“, каза Фан Хуахао, 
собственик на компанията, 
която е втори притежател 
на патента. „Компании- 
те са предпазливи и имат 
нужда от правителствена 
помощ.“ 

Канадският производи-
тел на лекарства Pharma-
Drug получи разрешение 
от Администрацията по 
храните и лекарствата на 
САЩ за клинично изпит-
ване, което се очаква да 
започне през втората по-
ловина на 2022 г.

Н

К

Международно състезание 
„Китайски езиков мост“  
във Велико Търново

ъв Великотър-
новския универ-
ситет наскоро 
официално беше 
открито 15-ото 
международно 

състезание „Китайски ези-
ков мост“ за ученици от на-
чални и основни училища.

Откриването на състе-
занието се състоя в дво-
ра на Ректората в присъст-
вието на Н. Пр. г-н Дун 
Сяодзюн, посланик на Ки-
тайската народна републи-
ка в Република България.

Заместник-ректорът по 
международната дейност на 
ВТУ „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“ проф. д-р Димитър 
Димитров поздрави всички 
гости и участници в състе-
занието от името на ака-
демичното ръководство и 
специално от името на рек-
тора проф. д-р Христо Бон-
джолов.

„Много се радвам да ви-
дя толкова млади хора днес 
във Великотърновския уни-
верситет. „Китайският ези-
ков мост“ е впечатляващо 
международно състезание с 
традиции и несъмнен авто-
ритет. Състезанието е глав-
но събитие за китаистика-
та по света. Изучаването 

В

на китайски език и култу-
ра като специалност в на-
шия университет има дъл-
га традиция. През тази го-
дина отбелязваме 30 годи-
ни от основаното на спе-
циалност „Приложна линг-
вистика“ с китайски език, 
а също така и 10 години 
от откриването на Инсти-
тут „Конфуций“ към Ве-
ликотърновския универ-
ситет. Поздравявам всич-
ки участници в състезание-
то и им пожелавам успех!“, 
каза в приветствието си  
проф. Д. Димитров. 

Н. Пр. г-н Дун Сяодзюн 
връчи грамоти на 5-има 
студенти, спечелили „Сти-
пендията на посланика на 
Китайската народна репу-
блика“.

На откриването при-
състваха още проф. д-р 
Ценка Иванова, декан на 
Филологическия факул-
тет, доц. д-р Искра Ман-
дова, директор на Инсти-
тут „Конфуций“, г-н Нейко 
Генчев, заместник-кмет на 
община Велико Търново, 
и много други обществе-
ни лица и граждани. 

а 12 май отделът 
за публичност 
на ЦК на ККП 
проведе пореди-
ца от пресконфе-
ренции на тема 

„Последното десетилетие 
на Китай“. 

От 18-ия конгрес на 
ККП насам икономиче-
ската мощ на Китай дос-
тигна най-високото си ни-
во. През 2021 г. брутният 
вътрешен продукт възле-
зе на 114 трилиона юана, 
което представлява пове-
че от 18% от световната 
икономика, а статутът на 
Китай като втората по го-
лемина икономика в све-
та беше консолидиран и 
подобрен. БВП на глава 
от населението достигна  
12 500 щатски долара, 
което е близо до прага на 
страните с високи доходи. 

През последните годи-
ни приносът на Китай към 
световния икономически 
растеж нарасна на около 
30%, което го прави най-го-
лемия двигател на растежа. 
Сред тях съотношението на 

Н

общите социални инвести-
ции на Китай към БВП се 
е увеличило от 1,91% на 
2,44 процента, а в класа-
цията по глобален индекс 
на иновациите страната се 
е придвижила от 34-то на 
12-о място. 

Страната е водеща в све-
та в строителството на ви-
сокоскоростни железопът-
ни линии и 5G мрежи и 
извърши големи пробиви 
в пилотираните космиче-
ски полети и изследване-
то на Марс.

Освен това залесяването 
в Китай представлява око-
ло 1/4 от общото изкуст-
веното залесяване в  це-
лия свет. 

Кумулативните емисии 
от въглероден диоксид на 
единица БВП намаляха с 
около 34%, а по общ ин-
сталиран капацитет на зе-
лена енергия, като вятърна 
и фотоволтаична, и по про-
изводството и продажбите 
на превозни средства с но-
ви енергии Китай се класи-
ра на първо място в света.

Напредък в изграждането 
на съвременна система за 
управление на околната среда

Проф. д-р Димитър Димитров и Н. Пр. г-н Дун Сяодзюн
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а 9 май 2022 г. 
Държавният съ-
ветник и минис-
тър на външни-
те работи на Ки-
тай Уан И при-

съства на церемонията по 
откриването на Виртуал-
ната среща на високо ни-
во на Групата на прияте-
лите на Глобалната иници-
атива за развитие (GDI) в 
Пекин чрез видео връзка.

На срещата Уан И каза, 
че „се срещаме във време, 
когато светът е обзет от 
глобални промени и пан-
демия, невиждани от век. 
Възстановяването на све-
товната икономика е из-
правено пред насрещни 
ветрове. Пропастта Се-
вер-Юг продължава да се 
разширява. Сътрудничест-
вото за развитие губи сила. 
А изпълнението на Про-
грамата за устойчиво раз-
витие до 2030 г. е изпра-
вен пред безпрецедентни 
предизвикателства. Мина-
лия септември президен-
тът Си Дзинпин предста-
ви Групата на приятелите 
на Глобалната инициати-
ва за развитие на Общото 
събрание на ООН с цел да 
се привлече вниманието в 
световен мащаб към разви-
тието, да се засили глобал-
ното партньорство за раз-
витие, да се насърчи меж-
дународното сътрудничест-
во за развитие и да се да-
де нов тласък за реализи-
рането на глобалните ини-
циативи до 2030 г.

Уан И каза също и че 
от самото начало Групата 
на приятелите на Глобал-
ната инициатива за разви-
тие е топло приета от меж-
дународната общност. По-
вече от 100 държави изра-
зиха подкрепа, а  53 дър-
жави се присъединиха към 
Групата на приятелите. То-
ва напълно показва, че та-
зи инициатива отговаря на 

Н

призива на времето, отго-
варя на нуждите на раз-
лични страни и отразя-
ва тенденцията на света, 
както и стремежа на хо-
рата. GDI се ангажира да 
изгради политически кон-
сенсус за ускоряване на раз-
витието, изграждане на об-
ща платформа за сътруд-
ничество за развитие, на-
сърчаване на обмена и вза-
имното изучаване на опит 
в развитието и засилване 
на международната синер-
гия за координирано разви-
тие. Китай предлага всич-
ки страни да работят заед-
но в четири ключови об-
ласти, за да може Групата 
на приятелите на Глобал-
ната инициатива за разви-
тие да постигне конкрет-
ни резултати.

Първо, засилване на 
глобалното сътрудничество 
по Програмата до 2030 г. 
Изпълнението на днев-

ния ред следва да продъл-
жи да е приоритет в про-
грамата за международ-
но сътрудничество. Всич-
ки страни трябва да спаз-
ват своите обещания и да 
реализират 17-те инициа-
тиви по график. Трябва да 

Политически консенсус за ускоряване  
на Глобалната инициатива за развитие

Уан И присъства и говори на церемонията по откриването на срещата на високо ниво  
на Групата на приятелите на Глобалната инициатива за развитие

В бъдеще Китай ще 
предприеме множество 

практически мерки  
за прилагане на идеите на 

групата, предложени  
от президента Си Дзинпин 

на по-ранен етап.
Първо, Китай ще заси-

ли консултациите с други 
нововъзникващи пазари и 
развиващи се страни и ще 
проведе среща на високо 
ниво за глобалното разви-
тие в подходящ момент, за 
да обсъди начините за на-
сърчаване на развитието.  
второ, Китай ще увели-
чи приноса в развитието 
и допълнително ще увели-
чи подкрепата за Фонда за 
подпомагане на сътрудни-
чеството Юг-Юг и Фонда 
за мир и развитие Китай – 
ООН. Трето, Китай ще съз-
даде пул от проекти за GDI, 
в които да участват всички 
страни. Агенциите на ООН 
и членовете на Групата на 
приятелите са добре дошли 
да представят предложения 
за проекти. Четвърто, Ки-
тай ще издаде своевременно 
Доклад за глобалното раз-
витие, за да насърчи меж-
дународния обмен и спо-
делянето на знания за раз-
витието и ще да подкрепи 
страните в проучването на 
пътища за развитие.

Групата на приятелите  
на Инициативата за глобал-
но развитие беше лансира-
на от Китай в Организа-
цията на обединените на-
ции. Тази среща на високо 
ниво на Групата на прия-
телите е на тема „Задълбо-
чаване на сътрудничество-
то в рамките на Инициати-
вата за глобално развитие 
за ускорено изпълнение на 
Дневния ред 2030“. Генерал-
ният секретар на ООН Ан-
тониу Гутериш присъства 
и се изказа на церемония-
та по откриването. Замест-
ник министър-председате-
лите и външните минист-
ри на Казахстан и Тайланд, 
външните министри на Ку-
ба и Пакистан, министер-
ски служители на Камбо-
джа, Египет и други страни, 
както и постоянни предста-
вители на Групата на при-
ятелите и отговорни слу-
жители на Програмата за 
развитие на ООН, Депар-
тамент по икономически и 
социални въпроси, Органи-
зация по храните и земе-
делието на ООН, Органи-
зация на Обединените на-
ции за индустриално раз-
витие също взеха активно 
участие в този забележите-
лен форум.

се противопоставим на по-
литизирането и маргинали-
зацията на въпроса за раз-
витието, да продължим да 
се фокусираме върху клю-
човите области, които са 
най-важни за развиващи-
те се страни, и да удвоим 
усилията си за повишава-
не на стандарта на живот 
в целия свят.

Второ, създаване на 
благоприятна среда за 

ускоряване на глобалното 
развитие. 

Трябва да подобрим гло-
балната система за упра-
вление с по-бързи темпове, 

да увеличим представител-
ството и гласа на нововъз-
никващите пазари и раз-
виващи се страни и да из-
градим отворена световна 
икономика. Важно е да се 
отстоява правото на хората 
от всички държави да из-
бират собствените си пъ-
тища на развитие и да се 
противопоставяме на наме-
сата във вътрешните рабо-
ти на другите страни и на 
неоснователните – по от-
ношение на международ-
ното право – едностранни 
санкции.

Трето, насърчаване  
на равно и балансирано 
глобално партньорство  

за развитие. 
Развитите страни тряб-

ва да изпълнят своите обе-
щания за помощ за разви-
тие и да увеличат подкре-
пата във финансирането и 
технологиите. Развиващи-
те се страни трябва да за-
дълбочат сътрудничество-
то Юг-Юг и да реализират 
бързо развитие. В този про-
цес многостранните инсти-
туции за развитие трябва да 
предоставят по-ефективна 
помощ за максимизиране 
на синергията за развитие.

Четвърто, да позволяваме  
и осигурим на системата 

на ООН да играе 
централна и ръководна 

роля. 
Подкрепяме Организа-

цията на обединените на-
ции като основен коорди-
натор в изпълнението на 
Дневния ред 2030. 

Подкрепяме генералния 
секретар на ООН в пре-
връщането на развитието 
в приоритет, мобилизира-
нето на агенциите на ООН 
за развитие и прилагането 
на GDI за подпомагане на 
постигането на основните 

цели. Следователно е необ-
ходимо Организацията на 
обединените нации да на-
предне в институционално-
то изграждане по посока на 
засилена координация.

Уан И подчерта, че  
Китай е шампион в 

глобалното развитие, 
но по-важното е, че Китай  
практикува непрекъснато 
сътрудничество за разви-
тие. Като най-голямата раз-
виваща се страна, ние ви-
наги сме с другите разви-
ващи се страни. Ние вина-
ги се ангажираме да пре-
върнем растежа на Китай 
във възможност за света. 
И  винаги предприемаме 
реални действия, за да из-
градим общност със споде-
лено бъдеще за човечество-
то. През последните пет де-
сетилетия Китай реализи-
ра няколко хиляди проек-
ти и програми за помощ в 
натура, над 10 000 проек-
та за изграждане на капа-
цитет и предостави пове-
че от 400 000 възможнос-
ти за обучение в полза на 
повече от 160 други разви-
ващи се страни. Това сил-
но допринесе за каузата за 
глобално развитие. 
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Съвременна Европа трябва да поеме 
сигурността си в свои ръце

Е
вропа трябва да  
поеме сигурност- 
та си в свои ръце, 
отбелязва Радио 
Китай за чужби-
на в коментар по 

повод проведените на 9 и 
10 май от китайския пред-
седател Си Дзинпин поот-
делно видеосреща с герман-
ския канцлер Олаф Шолц и 
телефонен разговор с френ-
ския президент Еманюел 
Макрон. Медията посоч-
ва, че и пред двамата Си 
Дзинпин е казал, че подкре-
пя Европа да поеме сигур-
ността си в свои ръце. 

Преди два месеца лиде-
рите на Франция и Герма-
ния заявиха на видеосре-
ща на върха с председате-
ля Си Дзинпин, че Европа 
е изправена пред най-теж-
ката си криза след Втора-
та световна война. За те-
зи два месеца Европа не-
прекъснато налагаше санк-
ции на Русия по инициа-
тива на САЩ, които има-
ха сериозен обратен ефект. 

Недостиг на храна, повече 
бежанци, растяща безрабо-
тица, растящи цени... Евро-
па се превърна в една от 
основните жертви на кон-
фликта между Украйна и 
Русия и предизвикателства-
та за сигурността й стават 
все по-остри.

Всъщност обуздаването 
на Европа и възпрепятства-
нето на процеса на евро-
пейска стратегическа неза-
висимост са едни от важни-
те цели на постоянната аро-
гантност на САЩ. Въпре-
ки че и френските, и гер-
манските лидери подчерта-
ват необходимостта от съв-
местно справяне с предиз-
викателствата на епохата 
в рамките на силна и не-
зависима Европа, САЩ се 
опитват да превърнат ру-
ско-украинския конфликт 
във въже, което да затег-
нат около Европа.

За да постигне сигур-
ност, мир и просперитет, 
Европа се нуждае от повече 
мъдрост и смелост. „Трябва 

да сме особено бдителни 
към формирането на гру-
пова конфронтация, която 
ще представлява по-голя-
ма и по-трайна заплаха за 
сигурността и стабилността 
на света.“ Предложението 
на Китай беше признато от 
президента Макрон. След 
разговора с китайския ли-
дер Си Дзинпин той каза 
ясно, че Франция и ЕС се 
придържат към стратегията 
за независимост и нито се 
съгласяват, нито участват 
в групова конфронтация.

В друг коментар на тази 
тема Радио Китай за чуж-
бина напомня за предста-
вения неотдавна от Евро-
комисията шести пакет от 
предложения за санкции 
срещу Русия, включител-
но пълна забрана на вно-
са на руски петрол до края 
на тази година. Европа кон-
сумира около 500 милиар-
да кубически метра при-
роден газ всяка година, от 
които 45% идват от Русия, 
а 30% от петрола също от 

Русия. В момента санкции-
те на ЕС срещу Русия ока-
заха огромно въздействие 
върху европейската иконо-
мика, отбелязва в комен-
тар Радио Китай за чужби-
на. Цените на енергията и 
храните се покачват, а хо-
рата се оплакват, посочва 
медията. 

Неотдавна Международ-
ният валутен фонд намали 
темпа на растеж на БВП на 
еврозоната през 2022 г. с 
1,1% до 2,8% и прогнозира, 
че икономики като Герма-
ния, Франция и Италия мо-
же да очакват отрицателен 
растеж. ЕС винаги се е за-
стъпвал за „стратегическа 
независимост“, но в отно-
шенията си с Русия Евро-
па е била сдържана и зави-
сима от САЩ и така е ста-
нала жертва на играта на 
Вашингтон с Москва. Само 
ако се освободи от зависи-
мостта си от САЩ, Европа 
може да постигне истинска 
стратегическа автономия, 
се изтъква в коментара.

Въпреки че и 
френските, и 
германските лидери 
подчертават 
необходимостта  
от съвместно  
справяне с 
предизвикател- 
ствата на епохата 
в рамките на 
силна и независима 
Европа, САЩ 
се опитват 
да превърнат 
руско-украинския 
конфликт във въже, 
което да затегнат 
около Европа.

Китай допринася за напредъка  
на Азиатско-тихоокеанския район

Китай все още е привлекателна дестинация  
за чуждестранни инвеститори

В

П  

реч на бизнес 
среща на върха 
на страните от 
Азиатско-тихо-
океанското ико-
номическо съ-

трудничество (АТИС) ки-
тайският председател Си 
Дзинпин изтъкна, че неза-
висимо от промените в све-
товната ситуация предим-
ствата на азиатско-тихоо-
кеанската икономика, като 
добра устойчивост и силна 
инерция, няма да се проме-
нят. Отварянето винаги е 

било най-важният елемент 
в икономиката на региона, 
коментира по този повод 
Радио Китай за чужбина. 

За изминалите 30 годи-
ни с общите усилия на Ки-
тай и всички останали чле-
нове на АТИС стокообме-
нът и БВП на региона зае-
мат съответно 47% и 60% 
в глобален мащаб, посоч-
ва медията. 

В момента и борбата с 
пандемията, и икономиче-
ското възстановяване не 
могат без сътрудничество. 

В това отношение Китай 
никога не е пестил усилия. 
От ежегодното провежда-
не на Международното из-
ложение за внос, ратифи-
циране на „Споразумение-
то за регионалното всеоб-
хватно икономическо парт-
ньорство“ до ускореното из-
граждане на политическа-
та система „1+N“ и всес-
транната трансформация 
към зелено развитие, чрез 
конкретни и последовател-
ни мерки Китай реално до-
принася за общото благо 

не само на региона, но и 
на света.

Регионалното сътрудни-
чество в Азиатско-тихооке-
анския район не е полити-
ческа игра с победи и за-
губи, а отворена и взаим-
ноизгодна платформа. Как-
то каза председателят Си 
Дзинпин, регионът е като 
един голям кораб, а стра-
ните в него са общност със 
споделена съдба. Китай ще 
положи усилията за него-
вото придвижване напред 
към едно по-добро бъдеще.

рез първите че-
тири месеца на 
тази година ре-
ално използвани-
те чуждестран- 
ни инвестиции в 

Китай са били 478,61 мили-
арда юана, което е с ръст от 
20,5%, сочат данни на Ми-
нистерството на търговия-
та. Това показва, че въпре-
ки твърденията на някои за-
падни медии страната оста-
ва привлекателна дестина-
ция на чуждестранни ин-
веститори.

За транснационални ком-
пании влиянието на панде- 

мията е краткосрочно. Те 
ще спечелят, ако имат дъл-
госрочен план. 

През последните години 
заради пандемията и регу-
лацията на световната ин-
дустрия и веригата за дос-
тавки потокът на глобални 
инвестиции се променя, но 
устойчивостта им в Китай 
се запазва.

Неотдавна Китайската 
асоциация за съдействие за 
икономиката и търговията 
съобщи, че от март насам 
новата вълна на COVID-19 
създава трудности за опе-
рациите на чуждестранни 

компании в Китай. Някои 
от тях признаха, че тазго-
дишните приходи ще бъдат 
намалени, но за мнозина 
страната все още е техен ос-
новен стратегически пазар.

Според доклад на Price- 
waterhouse Coopers ки-
тайският пазар и иконо-
мическият ръст са два ос-
новни фактора за привли-
чане на транснационални 
компании.

От дълги години Ки-
тай непрекъснато разши-
рява отварянето на високо 
равнище. Приемането на 
Закона за чуждестранни 

инвестиции е част от тези 
усилия, което отговаря на 
желанията на чуждестран-
ни инвеститори и улеснява 
бизнеса им в Китай.

Китай ще продължи с 
отварянето си към света. 
Наред с влизането в сила 
на споразумението за Ре-
гионално всеобхватно ико-
номическото партньорство, 
пазарът на Китай за услуги 
и инвестиции ще е по-дос-
тъпен, което ще даде пове-
че възможности за чуждес-
транни компании.

За изминалите  
30 години стоко- 
обменът и БВП  
на региона са 
съответно  
47% и 60% 

През последните 
години потокът 
на глобални 
инвестиции 
се променя, но 
устойчивостта им 
в Китай се запазва
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Китайските компании 
помагат за укрепването на 
нацията
На 22 април в Джънджоу, 
централна китайска 
провинция Хънан, бе 
произведена първата 
иновативната китайската 
свръхразмерна машина за 
пробиване на тунели, както 
споделиха от China Rail-
way Hi-tech Industry Corp 
Ltd, дъщерно дружество на 
държавната China Railway 
Group Ltd.
Наречена “Джънсиен“ 
(Zhengxian), машината има 
диаметър 15 метра, тежи 
4400 тона и е с няколко 
изключителни патента, 
съобщиха от компанията.

В
ъпреки продъл-
жаващите вълни 
на COVID-19 ин-
дустрията и сек-
торът на услуги-
те демонстрират 

устойчивост, а предприема-
чите оптимизират продукти 
и операции, добавяйки нова 
жизненост на пазара.

През първото тримесе-
чие добавената стойност 
на големите индустриални 
предприятия се е увеличи-
ла с 6,4% спрямо предход-
ната година, което е допри-
несло с 2,1% за икономиче-
ския ръст, сочат данни на 
Държавното статистическо 
управление.

Добавената стойност на 
промишленото производ-
ство е нараснала с 6,1% на 
годишна база, с увеличе-
ние от 1,3% в сравнение със 
същия период на минала-
та година. При финансовия 
сектор и информационните, 
комуникационни и високи 
технологии увеличението е 
съответно с 5,1% и 10,8%.

През първото тримесе-
чие печалбите на големите 
промишлени предприятия 
са се увеличили с 8,5%, като 
24 от 41 промишлени отра-
съла са отчели ръст в срав-
нение с миналата година, 
според статистиката.

„Дори на фона на новата 
вълна от COVID-19 нашето 
производство и продажби в 
Китай остават сравнител-
но стабилни“, казва Джан 
Уейуей, директор продаж-
би на германския произво-
дител на почистващи пре-
парати Karcher.

Според него нестабил-
ността на глобалната вери-
га за доставки е накарала 
компанията да ускори ре-
шението си за локализация. 
„Ще продължим да увели-
чаваме инвестициите в про-
учвания и развитие, произ-
водство и продажби в Ки-
тай“, посочва Джан.

През първото тримесе-
чие секторът на услугите 
също се е разширил, като 
индексът, измерващ про-
дукцията от него, е нарас-
нал с 2,5% на годишна ба-
за. За януари и февруари 
съвкупните приходите на 
основните фирми са нарас-
нали с 13,6%.

Въпреки че през март 
в условията на последната 
вълна от щама Омикрон 
секторите, базирани на 
контакт с хора, са понесли 

щети, други, сред които за-
страховки, телекомуника-
ции, радио, телевизия и са-
телитна трансмисия, се раз-
виват добре.

Новите форми на по-
требление се развиват бла-
годарение на дълбоката ин-
теграция на 5G технология-
та, изкуствения интелект и 
интернет на нещата, които 
съдействат за надграждане 
на потреблението и създа-
ват възможности за разви-
тие на нови бизнес форми 
в сектора за услуги, смята 
Ли Суоцян от Държавното 
статистическо управление.

На фона на усилията на 
Китай за висококачествено 
развитие доброто предста-
вяне на секторите на услу-
гите и високите технологии 
демонстрира жизнеността 
на местните компании.

През първото тримесе-
чие добавената стойност 
на производството на го-
лемите високотехнологични 
фирми в Китай е нарасна-
ла с 14,2% на годишна база, 
което е със 7,7 процентни 
пункта по-високо от сред-
ното за останалите големи 
предприятия. Приходите и 
инвестициите им в дълго-
трайните активи са се уве-
личили респективно с 3,8% 
и 32,7%.

През същия период ин-
вестициите в дълготрайни 
активи на сектора на ус-
лугите, свързани с високи 
технологии, са се увеличи-
ли с 14,5% на годишна ба-
за, а реално използваните 

долара). През тази година 
също така ще бъдат възста-
новени 1,5 трилиона юана, 
събрани от ДДС.

На компаниите с недос-
тиг на финансов ресурс се 
оказва по-голяма подкре-
па. Данните показват, че до 
края на март неизплатените 
инклузивни заеми за мал-
ки фирми са се увеличили 
с 24,6% на годишна база.

През април Китайската 
народна банка намали съ-
отношението на задължи-
телните минимални резер-
ви на банките с 0.25 про-
центни пункта, като очак-
ванията са да бъдат освобо-
дени 530 милиарда юана за 
осигуряване на дългосроч-
ната ликвидност на пазара.

На фискалния фронт 
– тази година местните 
власти в страната трябва 
да пуснат специални об-
лигации на стойност 3,65 
трилиона юана, а централ-
ният бюджет за публични 
разходи да нарасне до 26,71 
трилиона.

Благодарение на подкре-
пата китайските компании 
продължават да се разви-
ват. През март броят на 
новосъздадените е достиг-
нал 2,95 милиона в нацио-
нален мащаб, което е ръст 
от 19,3% на годишна база. 
Сред 498 листвани на бор-
сите компании, чиито очак- 
вания за първото триме-
сечие бяха направени пуб-
лични, 387 са оптимистич-
но настроени за ръста на 
печалбите си.

„Когато епидемията бъ-
де поставена под контрол, 
нашият бизнес ще се въз-
станови в рамките на ме-
сец и ще се върне бързо 
към нормалното си ниво. 
Това е начинът, по който 
за две години нараснахме 
от 20 до сегашните 200 за-
ведения“, казва У Хай, съз-
дател на веригата караоке 
барове Mei KTV.

Китайският бизнес се справя  
с предизвикателствата от COVID-19  
с подкрепата на държавата

преки чуждестранни инвес-
тиции – с 57,8.

„Дългосрочната осно-
ва на икономиката е в до-
бро състояние и инерция-
та за икономическото въз-
становяване не се е проме-
нила“, заяви Фу Линхуей, 

говорител на Държавното 
статистическо управление.

След началото на панде-
мията от COVID-19 онлайн 
търговията се превърна в 
обичайна практика за паза-
рите, които работят с меж-
дународни клиенти.

Китайските предприема-
чи полагат усилия за сп-
равяне с пазарните проме-
ни в страната и чужбина. 
Например, тъй като сред 
най-потърпевши от ограни-
ченията, свързани с антие-
пидемичните мерки, са ке-
търингът и ресторантьор-
ството, много заведения за 
хранене в големите градове 
като Пекин и Ухан разши-
риха услугите си за достав-
ки до дома и офиса. Про-
изводители на играчи пък 

проектират продукти с ин-
терактивни функции, за да 
привлекат повече чуждес-
транни клиенти.

Поставяйки грижа-
та за 150 милиона пазар-
ни субекта на приоритет-
но място в дневния си ред, 

правителството въведе ре-
дица мерки за стабилизира-
не на индустриалната вери-
га и веригата за доставка, 
облекчаване на тежестта на 
данъци и такси и увеличава-
не на финансовата помощ.

За да подпомогнат въз-
обновяването на производ-
ството, властите организи-
раха „бял списък“ за клю-
чови компании, които мо-
гат да се върнат към рабо-
та и така да се минимизи-
ра влиянието на COVID-19 
върху веригата за доставки.

Официални данни по-
казват, че през първото три-
месечие е отложено обла-
гането с данъци на микро-, 
малки и средни бизнеси на 
обща стойност 333,5 мили-
арда юана (50.40 милиарда 

Изправени пред глобалните икономически 
предизвикателства, причинени от пандемията 
от COVID-19 и геополитически фактори, 
китайският бизнес се опитва да се справи и 
значителна роля в това отношение играят 
правителствените мерки за подкрепа.
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З
аради междуна-
родната слава на 
НМА „Профе-
сор Панчо Вла-
дигеров“ в нея 
открай време се 

обучават не само наши, но 
и много чуждестранни сту-
денти. В нейните аудитории 
и зали са се учили и разви-
вали като певци и инстру-
менталисти и са специали-
зирали в музикалното об-
разование младежи от над 
десетина страни. 

Особено голям интерес 
към обучението в академи-
ята има в Китай. Знамена-
телен е фактът, че от об-
що над 200 китайски сту-
денти, които в момента по-
лучават образованието си 
в български висши учеб-
ни заведения, над 150 са в 
НМА „Проф. Панчо Вла-
дигеров“.  

Преподавателите в НМА  
„Професор Панчо Влади-
геров“ са достойна част от 
българската и междуна-
родната музикална сцена 
и музикалното образова-
ние, които с уменията, еру-
дицията и опита си възпи-
тават младите музиканти 
в духовност, усърден труд 
и любов към изкуството и 

за магистратура, а над 30 
от тях имат за цел да полу-
чат докторантура. Изпити-
те за докторантура ще бъ-
дат трудни. Първо ще има 
изпит за владеене на бъл-
гарски език. За езиковата 
подготовка на кандидати-
те им помагаме със спе-
циален курс в НМА. Съще-
временно те трябва да по-
ложат много труден теоре-
тичен изпит, както и изпит 
по пеене. Всички те идват 
при нас с голямо желание,  
отговорност и готовност да 

учат“, разказва преподава-
телката Нона Кръстникова. 

Д-р Кръстникова посо- 
чва, че когато е започнала 
да преподава на китайски 
младежи и девойки, е осъз-
нала, че хората от тази на-
ция са много разнообраз-
ни. „Ние знаем, че те са 
много работливи, много из-
пълнителни, знаем, че ня-
кои са много сдържани и 
не изявяват своите емоции. 
Но когато се отпуснат и от-
крият душите си, вижда-
ме, че те са като всички 

150 китайски студенти се обучават  
в НМА „Професор Панчо Владигеров“ 
Имам голям късмет с моите китайски курсисти,  
които са много симпатични, талантливи и изпълнителни,  
споделя преподавателката по класическо пеене  
в НМА „Професор Панчо Владигеров“ д-р Нона Кръстникова

културата. 
Сред тях е и главният  

асистент в академията док-
тор Нона Кръстникова, 
подготвяща китайски сту-
денти по класическо пее-
не за бъдещата им певче-
ска кариера. Тя е известна с 
участията си като сопрано 
в оперни постановки в Бур-
гаската опера, където е со-
лист. Пее и на други места 
в страната. Също има и ка-
мерно „Дуо колаж“ с пиа-
нистката в академията Ма-
рия Русева, с която изнасят 
много самостоятелни реци-
тали в София и на софий-
ски музикални фестивали. 

В оперното пеене сопра-
ното Нона Кръстникова е 
известна с ролите на Ми-
ми от „Бохеми“, Тоска, а 
също и Бътерфлай, графи-
нята от „Сватбата на Фи-
гаро“ и други. Тя гастро-
лира на сцената над 15 го-
дини, а като преподавател 
по класическо пеене рабо-
ти от 8 години, като успеш-
но съчетава изявите си ка-
то певица с преподавател-
ската си дейност в НМА. 

Интересът на Нона Кръс- 
тникова към музикално-
то преподаване не е слу-
чаен, а семейна традиция. 

Нейната майка проф. Ми-
ла Дюлгерова от дълги го-
дини е декан на Вокалния 
факултет в НМА, а сега д-р 
Кръстникова е главен асис-
тент в същата катедра и ра-
ботят заедно в обучението 
на студентите по класиче-
ско пеене.

 „Още от студентските 
години преподаването ме 
влечеше, все ми се иска-
ше да помагам на студен-
тите от началните курсове. 
Бих казала също, че препо-
даването ми помага в раз-
витието на професията ка-
то оперна  певеца, защо-
то откривам много неща 
чрез студентите. В днеш-
но време заради COVID-19 
епидемията и използване-
то на онлайн обучението 
могат да се вземат и съ-
четават много неща“, спо-
деля Нона Кръстникова. 
„Много съм щастлива, че 
имам възможността да ра-
ботя с китайски студенти. 
Те започнаха да идват пре-
ди около може би 7 – 8 го- 
дини. Първоначално по 
един-двама, а сега са мно-
го повече. В подготвител-
ния клас вече имаме може 
би над 40 души. Те ще кан-
дидатстват за бакалавър и 

Главен асистент доктор Нона Кръстникова  
подготвя китайски студенти по класическо пеене  

за бъдещата им певческа кариера 



20 – 26.05.2022 9Китайднесприятели

Националната музикалната академия „Професор Панчо 
Владигеров“, която миналата година стана столетница, е 
сред българските академии, с които имаме голямо осно-
вание да се гордеем. Качеството на обучителния процес 
в НМА е изключително високо. То е оценено не само от 
българските студенти, които следват там. Академията е 
на първо място и с най-високи резултати в сравнение с 
всички други университети, където се преподават в съ-
щите дисциплини. НМА е водеща и на Балканите във ви-
сшето музикално образование. Широкопрофилното  обу-
чение, което тя предлага, предполага всеобхватно нат-
рупване на знания. А преподавателите в академията са 
утвърдени специалисти и професионалисти. 

възможност да участват в 
конкурси и да пеят на кон-
церти с оркестри, т. е. въз-
можности за богата дей-
ност. Те са много довол-
ни и от тях информацията 
за НМА „Професор Пан-
чо Владигеров“ се разпрос-
транява в китайските музи-
кални среди, а това води до 
все повече и повече канди-
дати от Китай за обучение 
в нашата академия. Един-
ствената трудност е, че те 
трябва да учат български, 
което за тях не лесно. 

Голяма част от канди-
датите говорят италиански, 
но българският за тях е тру-
ден. Както казах, китайски-
те студенти са най-различ-
ни, като всички нас. Те са 
много, много изпълнител-
ни. Имат хубави гласове 
и „хубави гърла“, както 

Изпитвам голямо удоволст-
вие с тях. С някои рабо-
тя на български, с други 
на италиански. Или пък 
им написвам на лист как-
во точно трябва да правят. 
Оперната музика, като за-
падна музика, им е малко 
далечна. Някои арии, като 
тези в стил барок, за тях са 
трудни и не се възприема 
лесно. Но например арии-
те от Моцарт лесно ги раз-
бират и се справят добре с 
тях.“ Китайските студенти 
много добре пеят и българ-
ски песни, които са вклю-
чени в задължителната им 
програма. Например „Де-
войче“, „Момина песен“ от 
Добри Христов и други.

Имах удоволствие-
то да присъствам на раз-
пяването на няколко ки-
тайски студенти и да чуя 

великолепните им прият-
ни гласове. С голямо уме-
ние, педагогически такт и 
непосредственост в общу-
ването с тях се занимава 
д-р Кръстникова. Където 
на студентите не им дос-
тигаше българският език 
за обясненията, преподава-
телката им обясняваше на 
италиански, който е задъл-
жителен за занимаващите 
се с оперно пеене.

Младата бъдеща оперна 
певица Джан Джия с мо-
щен и вече добре школу-
ван глас е студентка трети 
курс по оперно пеене и е 
от четири години в Бълга-
рия. Другите двама студен-
ти бяха от подготвителния 
клас и са в България едва 
от няколко месеца. Те ид-
ват от Италия и ще канди-
датстват за докторантура. 
Това са баритонът Я Кай  
и сопраното Чен Чуани-
уе. Преди да започне раз-
пяването им под ръковод-
ството на д-р Кръстнико-
ва, студентите разгледаха с 
интерес седмичника „Ки-
тай днес“ и се зачетоха в 
страницата с информация 
на китайски език.

Зададох им въпрос защо 
са дошли в София да учат и 
тримата отговориха, че ис-
кат да учат в България, за-
щото тук имат добра въз-
можност да получат док-
торантура. Освен това ки-
тайските млади хора с му-
зикален талант искат да се 
школуват в нов тип музи-
кална школа, което е една 
нова за тях култура. 

Чен е учила известно 
време в Италия и все още 
не е напреднала с българ-
ския, защото е в София 

едва от няколко месеца. 
Изразява се на италиан-
ски език и се надява ско-
ро да може да прави това 
и на български. 

Споделя, че организа-
цията за обучение на бъл-
гарски език на чуждестран-
ните студенти в академия-
та е много добра. Има по 
три часа седмично, докато 
в Италия е учила език само 
един час седмично. А обу-
чението по пеене е подоб-
но на това в Италия, смя-
та Чен Чуаниуе.

Ли Айкай пък отбеляз-
ва, че в България животът 
е по-лесен и лек, не е мно-
го объркващ, както в някои 
други страни, които той по-
знава. Студентът смята, че 
уроците по пеене в НМА са 
пълноценни и му доставят 
голямо удоволствие. Радва 
се, че в София ще може да 
гледа хубави оперни пред-
ставления и вече е посетил 
и много е харесал спекта-
къла на „Травиата“ в Со-
фийската опера.

„Избрах България, защо-
то тук се учи много добре 
оперно пеене“, споделя тре-
токурсничката Джан Джия. 
Тя вече говори български 
език и се чувства добре в 
София, където има много 
приятели. 

Качеството на препода-
ването, добрите условия за 
живот и обучение и гос-
топриемността на НМА 
„Професор Панчо Влади-
геров“ към китайските сту-
денти със сигурност и през 
следващите години ще при-
влекат още китайски мла-
дежи, които да учат пеене 
и музика в България.

Любомир михайЛов 

нас. Някои са по емоцио-
нални, някои са по-затво-
рени, а други са по-отворе-
ни. Аз имам голям късмет 
с моите китайски студенти. 
Всички са много симпатич-
ни по свой начин, всички 
са много талантливи и из-
пълнителни. Всички идват 
при нас с голяма концен-
трация и се стремят да из-
ползват възможността да 
запомнят това, което им 
се казва. За тях е характер-
но, че  не умуват дали то-
ва, което им казва препо-
давателят, е добро или не. 
Те просто веднага го изпъл-
няват, а това много скъся-
ва процеса на обучението 
и същевременно им пома-
га по-бързо да се развиват.“ 

Сред студентите, с кои- 
то Нона Кръстникова с 
удоволствие и успех се за-
нимава, е Ма Байсюе. В 
края на миналата годи-
на Ма Байсюе дебютира 
с ролята на Адина, сел-
ското момиче от операта 
буфо „Еликсир на любо-
вта“. Ма Байсюе в момен-
та е в Китай. В тази поста-
новка имаше и други ки-
тайци в главни роли, сред 
които един прекрасен тре-
ньор и един баритон. „Та-
ка китайски студенти има-
ха възможност да се изя-
вят в спектакъл с главна 
роля. Ма участва и в ака-
демичен конкурс, в който 
получи трета награда. 

Китайските студенти 
по класическо пеене имат 

се казва професионално. 
Гласовете им са подходя-
щи за оперно пеене. Вся-
какви гласове имат. Те са 
много даровити създания! 

Ма Байсюе  в ролята на Адина от операта „Любовен еликсир“

Чен Чуаниуе и Ли Яйкай разглеждат седмичника „Китай 
днес“ и четат страницата на китайски език

Д-р Нона Кръстникова с китайските студенти по класическо пеене Чен Чуаниуе,  
Джан Джия и Ли Яйкай (от ляво надясно)
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науКа и образование

индзян непрекъснато 
увеличава инвестиции-
те в образованието. На-
ционалният план за без-
платно деветгодишно за-
дължително образова-

ние обхваща целия регион, а че-
тири префектури в Южен Синд-
зян осигуряват 15 години безплат-
но образование.

По време на 13-ата петилетка 
(2016 – 2020) регионалното прави-
телство построи 4408 селски дет-
ски градини, ускори изграждането 
на интернати в градовете и увели-
чи надбавките за живот на учени-
ците в селските пансиони, за да ре-
ши проблемите, с които се сблъск-
ват тези деца в отдалечени земе-
делски и пастирски райони, спо-
дели Сю Гуейсян, говорител на ре-
гионалното правителство.

Курбан Нияз, който е основа-
тел и учител в Националното ос-
новно училище за общ език в град 
Кианжин, окръг Уши, разказа, че 
училището е популяризирало из-
ползването на мандарин, което е 

С
Национален план за безплатно 
деветгодишно задължително образование

повече от 2000 деца“, каза той.
Курбан Нияз добави, че много 

родители са му казали, че изуча-
ването на националния език ще 
помогне на децата им да намерят 
по-добра работа в бъдеще. Той се 

гордее, че много от учениците му 
са постигнали добри академич-
ни резултати и много са приети в 
престижни училища като универ-
ситета „Цинхуа“ в Пекин. А някои 
вече учат в чужбина.

помогнало на децата да реализи-
рат мечтите си.

„На мястото, където живеех, 
много деца прекараха живота си 
в свят от няколко хектара и някол-
ко овце. Някои така и не излиза-
ха от града“, отбеляза той и доба-
ви, че именно това го е предизви-
кало да помогне на децата да из-
лязат от  селата и да реализират 
амбициите си в големите градове.

Когато първоначално предло-
жил да се открие езикова школа 
на мандарин, много хора не го раз-
брали и мислели, че това е ненуж-
но и трудно за постигане.

„Преди местната власт да ми 
предложи подкрепа си, не знаех къ-
де да отида, за да намеря финан-
сиране. Не знаех дори дали роди-
телите ще подкрепят начинание-
то, нито къде да намеря учители“, 
заяви той.

„За моя изненада родителите 
масово изпращаха децата си, след 
като отворихме. За първата година 
успяхме да осигурим само 120 ре-
довни ученици, но кандидатстваха 

итайски уче-
ни приключи-
ха наблюдени-
ята на озона на 
най-високия в 
света връх Еве-

рест. Продължаващата 
експедиция е част от вто-
рия всеобхватен проект на 
Китай на Цинхай-Тибет-
ското плато, който стар-
тира през 2017 г. Учените 
пуснаха дузина метеоро-
логични балони от 5200 м  
височина, като достиг-
натата от тях най-висока 
точка бе на 39,1 км над 
базовия лагер.

Цел на експедиция- 
та е да се проучи въздей- 
ствието на озона върху 
здравето и околната среда. 

„С помощта на бало-
ните можем да измерим 
разпределението на озона 
от земната повърхност до 
горните слоеве на атмос-
ферата, да разберем по-за-
дълбочено плътността му 

на всяко ниво. Издигане-
то на 39 км покрива пер-
фектно цялото простран-
ствено разпределение на 
озона, включително стра-
тосферата, която се нами-
ра между 30 и 40 км над 
морското равнище“, каза 
Джу Тун, директор на Ко-
лежа по екологични на-
уки и инженерство към 
Пекинския университет. 
Той добави, че е получена 
ценна информация, която 
е важна за проучвания- 
та на околната среда на 
Цинхай-Тибетското пла-
то и Еверест.

Настоящата научна 
експедиция стартира на 
28 април. В нея участ-
ват над 270 души, което 
я прави най-многоброй-
ната досега. 

По време на проуч-
ванията, които обхвана-
ха редица области, бе из-
ползвана най-съвремен-
ната апаратура.

К

Приключиха 
проучванията на 
озона на Еверест

Т
оварният китайски 
космически ко-
раб „Тиенджоу-4“, 
превозващ дос-
тавки за предсто-
ящата мисия на 

„Шънджоу-14“ с екипаж 
през юни, успешно се ска-
чи преди дни със строяща-
та се космическа станция 
на Китай. 

Ракетата носител „Чан-
джън-7 Y5“, носеща товарния 
космически кораб „Тиен- 
джоу-4“, беше изстреляна 
от космодрума Уеънчан в 
провинция Хайнан, Южен 
Китай, съобщи Китайският 
офис на пилотираната кос-
мическа програма (CMSA).

Подобно на предиш-
ни товарни полети, „Тиен- 
джоу-4“ занесе на станция- 
та три категории достав-
ки, включително доставки 
за астронавти за период  
от шест месеца, резервни 
части за поддръжка на кос-
мическата станция и обо-
рудване за космически из-
следвания, обясни Бай 
Миншен, главен дизайнер 
на товарния кораб „Тиен-
джоу-4“, от Китайската ака-
демия по космически тех-
нологии. 

Според Китайския офис 
на пилотираната космиче-
ска програма „Тиенджоу-4“ 
по-късно ще бъде свързан 
с орбитален комплекс, със-
тоящ се от основния мо-
дул на космическата стан-
ция „Тиенхъ“ и товарния ко-
раб „Тиенджоу-3“. Така из-
граждането на китайската 

космическа станция на-
предва успешно според 
предварителните планове. 
За нейното изграждане тази 
година са планирани шест 
изстрелвания. 

Първото от тях бе на 
товарния космически ко-
раб „Тиенджоу-4“, който е 
с най-големия транспор-
тен капацитет и най-усъ-
вършенстваните способ-
ности за поддръжка в ор-
бита в света. 

Мисията не само цели 
да осигури материална под-
крепа за екипажа на пило-
тирания космически кораб 
„Шънджоу-14“, но също та-
ка да предостави необхо-
димата поддръжка за ор-
битална експлоатация на 

космическата станция и 
експерименти в областта 
на космическата наука.

„Тиенджоу-4“ ще напус-
не орбита след известен пре-
стой на космическата стан-
ция с екипажа на „Шън-
джоу-14“. За да се гаранти-
рат безопасните доставки 
до „космическия дом“, то-
варният кораб ще използ-
ва различни методи за то-
варене. „Тиенджоу-4“ има 
възможност да направлява  
позицията на космическата 
станция в орбита, да включ-
ва в мрежата за захранва-
не, да предава на данни, да 
поддържа на операции на 
космическата станция, на-
учни експерименти и дру-
ги дейности.

Товарният кораб 
„Тиенджоу-4“ се скачи с 
космическата станция
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съдби

ъй като някои сер-
тификати за про-
фесионална ква-
лификация нямат 
възрастови огра-
ничения, добива-

нето на такива се превър-
на в популярна учебна дей-
ност сред хората на средна 
и напреднала възраст. Тези, 
които наближават пенсион-
на възраст, смятат това за 
продължение на професио-
налните си способности и 
планират втората полови-
на от живота си. Всъщност 
много от тези хора приемат  
получаването на сертифи-
кат като средство за борба 
с остаряването.

Вечер 47-годишната Ли 
Жун се прибира у дома след 
йога. Докато съпругът й 
лежи на дивана, играейки 
на смартфона, тя включва 
таблета си и започва да пре-
глежда йога упражнения. 
Така започва репортажът 
на Радио Китай за чужби-
на за съдбата хората в Ки-
тай, които имат желание да 
продължат да бъдат актив-
ни в живота и след пенси-
онирането.

„Практикувам йога от 
три години и съм на път 
да се пенсионирам. Ще взе-
ма сертификат за учител по 
йога и след това ще работя 
в студиото като асистент.“ 
Ли Жун е продавачка и 
най-възрастната ученичка 
в йога студиото. Обмисляй-
ки скучния живот след пен-
сионирането, тя решава да 
се бори с остаряването, за 
да може не само да про-
дължи да практикува йога, 
но и да има допълнителни 
доходи. „Така че сега освен 
да практикувам йога, тряб-
ва да вземам онлайн уроци 
всеки ден, за да се подгот-
вя за изпита.“ 

Ли Жун се грижи много 
добре за себе си. 

Външният й вид изобщо не 
отговаря на възрастта. До-
ри и да я погледнете отзад, 
трудно бихте я приравни-
ли с 50-годишните. „Всич-
ко това се дължи на прак-
тикуването на йога през по-
следните няколко години. 
Това е моята мотивация да 
получа сертификат за учи-
тел по йога.“ Ли Жун има 
предвид Държавен сертифи-
кат за инструктор по фит-
нес, йога и социални спор-
тове и Сертификат за ин-
структор по фитнес и йога 
от средна категория.

„Основното съдържание 
на курса включва базови по-
знания по обществени спор-
тове, организация на спорт-
ни събития и практика, на-
учна рехабилитация на хро-
нични заболявания, прин-
ципи на йога, правила на 
състезанията по йога и ме-
тоди за оценяване.“ След ка-
то Ли Жун мине теоретич-
ната част на изпита, за да 
получи сертификат, трябва 

Т

Професионална квалификация без 
възрастови ограничения

да издържи и практическия 
изпит. Това също означава, 
че Ли Жун трябва да прак-
тикува йога в свободното 
си време, за да овладее раз-
личните видове техники и 
ги упражнява непрекъсна-
то. Всичко това е подготов-
ка за откриването на йога 
студио или да стане учи-
телка по йога на непълно 
работно време след пенси-
онирането.

„Нямам висока степен 
на образование и не искам 
да бездействам, след като 
се пенсионирам. Единстве-
ните работни места, които 
мога да намеря, са чистач-
ка и сервитьорка.“ Ли Жун 
е избрала йогата, защото не 
само я практикува по прин-
цип, но и вземането на сер-
тификат не е толкова труд-
но. „Не е лесно за жени-
те на средна и напредна-
ла възраст да печелят па-
ри. Всички ние приемаме 

сертификата като нещо 
много важно.“

Подобно на Ли Жун, 
54-годишната Цю Хуей съ-
що не желае да се пенси-
онира. Но първоначалните 
мотиви на двете се разли-
чават. Мотивацията на Цю 
Хуей идва от детето, на кое-
то тя иска да осигури част 
от разходите за сватба и за-
купуването на апартамент 
в бъдеще.

„Почти съм на 60 и ми-
сля, че детето ми ще иска 
да си купи апартамент, да се 
ожени и да има бебе скоро. 
Искам да му помогна с фи-
нансите.“ Цю Хуей смята, 
че получаването на серти-
фикат е друг начин да дока-
же себе си. „Всички ние жи-
веем за децата си и се надя-
ваме, че те ще имат по-до-
бър живот от нас.“ 

59-годишният Лиу Фу-
йон много обича да пие чай 
и е бил в планината Лао-
шан в провинция Юннан, 
за да се запознае с чаените 
дървета там. Този път той 
решава да се отправи към 
град Чънду за две неща. Ос-
вен да види внука си, той 

посещава чаената планта-
ция в планината Ъмейшан. 
„Миналата година, докато 
си купувах чай, един млад 
мъж ми представи съдър-
жанието на обучението за 
майстор по чаена церемо-
ния и исках да получа сер-
тификат.“ Лиу е бил служи-
тел в държавна институция. 
След пенсионирането си той 
започнал да трупа знания за 
чая. После разбрал, че май-
сторът по чаена церемония 
може да получи и сертифи-
кат за професионална ква-
лификация, което силно го 
заинтригувало. Но в края на 
краищата вече не е млад, 
основните познания за чая 
и чаеното изкуство не само 
трябва да се запомнят, но 
практиката е изключител-
но сложна. Ето защо, ко-
гато Лиу Фуйон има мал-
ко свободно време, той  
учи за изпита.

„Ние двамата сме съу-
ченици и сме в една група 
в WeChat. Той е известен в 
групата.“ Насърчени от уче-
нолюбивия дух на Лиу, мно-
го от неговите бивши съу-
ченици също започват да се 

подготвят за изпити. „Точно 
както на млади години“, ка-
за Чън Син, който е един от 
тях. „Ще се опитам да взе-
ма сертификат за психолог. 
На нашата възраст да пра-
вим неща, които обичаме, 
ме кара да се чувствам та-
ка, сякаш животът ми се е 
удължил.“ 

Животът на Чън Син сега 
е погълнат изцяло от 

неговата внучка и внук, 
понякога дори забравя 
собствената си възраст. 
„Отидох до аптеката да ку-
пя лекарство и продавачът 
ме попита на колко годи-
ни съм, аз му отговорих с 
годината на раждане. Сега, 
когато имам време да уча, 
мисля, че умът ми е много 
по-гъвкав отпреди. И сега 
има субсидии за изпита за 
получаване на сертификат, 
ние по принцип не харчим 
много пари.“

Процесът на застаряване 
на населението в Китай се 
ускори значително. Според 
анкета до края на 2021 г. 
броят на хората на възраст 
над 60 години в страната 

е достигнал 267,4 милиона, 
което представлява 18,9% 
от населението и ръст от 
3,3 милиона спрямо седмо-
то преброяване; население-
то на възраст 65 и повече 
години достигна 200,56 ми-
лиона, което представлява 
14,2 процента, с увеличение 
от 9 924 720 души в сравне-
ние със седемте предишни 
статистики.

Вижда се, че 
застаряването се е 

превърнало и ще продължи 
да бъде проблем още 

дълго време. 
Общоприето мнение е, че  
интензифицирането на зас- 
таряването ще доведе до 
увеличаване на коефици-
ента на социална зависи-
мост на населението. В съ-
щото време намаляването 
на работната ръка ще уве-
личи натиска върху предла-
гането на основни общест-
вени услуги за пенсионната 
тежест на семейството и ще 
доведе до огромни предиз-
викателства пред икономи-
ческото и социалното раз-
витие на страната.

Всъщност застаряващото 
население все още е важен 
човешки ресурс, а пенсионе-
рите все още блестят във 
всички области на обще-
ството, отбелязва в заклю-
чение Радио Китай за чуж-
бина. В репортажа на меди-
ята се посочва, че в днеш-
но време много касиери в 
супермаркети, инспектори 
по сигурността на летища-
та, строителни работници 
и охранители са възрастни, 
което показва, че все пове-
че и повече възрастни хора 
ще искат да продължат да 
дават принос в обществото 
и да бъдат част от „пазара 
на труда“. Това се очаква да 
внесе нова жизненост и про-
мени в „сребърната иконо-
мика“ и пазара на труда за 
възрастните.

47-годишната Ли Жун спортува редовно и се готви да продължи работа  
като йога инструктор след пенсионирането си след време

Ли Жун по време на тренировка сред природата
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общество

Д
иректорът на ки-
тайския Инсти-
тут по туризъм 
Дай Бин посоч-
ва, че посеще-
нията на град-

ски забележителности и 
нискобюджетните пътува-
ния на близки разстояние 
са се превърнали в осно-
вен начин за туризъм през 
последните години. 

Популярността на пъту-
ванията с личен автомобил 
в околностите и къмпингу-
ването на фона на сегаш-
ната епидемична ситуация 
са очевиден резултат, каза 
Дай Бин.

Според резултатите от 
анкета на бизнес медия, от 
2014 г. до 2021 г. доходите 
от къмпингуване в Китай 
са се увеличили от 7,7 ми-
лиарда юана на 29,9 мили-
арда. Перспективата за таз-
годишния растеж е 18,6%, 
или общ размер от 35,4 

Къмпингуването е нов начин за 
общуване между младите китайци

готови да похарчат повече.
Освен това много хоте-

ли също започнаха да пред-
лагат къмпинг услуги, за 

разлика от предишните 
нискобюджетни пътува-
ния, сега хората предпочи-
тат повече удобства и уют 

да привлекат повече клиен-
ти. В зоната за къмпинг на 
голф курорта Сунин в град 
Нанкин изисканият следо-
беден чай сред природата 
привлича младите китай-
ци, а детската площадка е 
перфектно място за игри 
за малчуганите. Генерал-
ният мениджър на хотела 
Лиу Уън заяви, че плани-
рат да добавят повече дей-
ности и забавления, за да 
отговарят на търсенето за 
общуване на младите.

Според Бяла книга за 
къмпингуването сред Z 
поколението, публикува-
на наскоро съвместно от 
платформата за електрон-
на търговия Taobao и со-
циалната платформа Soul, 
32,8% сред къмпингуващи-
те са родени след 1995 г., 
а 82% от тях са овладели 
поне едно умение, напри-
мер готвене или скално ка-
терене. Това означава, че 
те имат повече общи те-
ми за разговор по време 
на къмпинга.

Благодарение на новите 
тенденции в потребление-
то, къмпингът постепенно 
се превръща в добра въз-
можност за нови приятел-
ства и общуване. В бъде-
ще размерът и качеството, 
което предлага индустри-
ята, ще продължат да се 
разширяват и обогатяват.

милиарда юана. Експертите 
са на мнение, че къмпингът 
привлича младите, защото 
им дава възможност да са 

итай работи активно, за 
да могат собственици-
те на електромобили да 
се ползват от услуга за 
смяна на батерии на по-
вече места, така че те 

да бъдат улеснени при пътувания- 
та на дълги разстояния. По по-
следни данни броят на пунктове 
за смяна на батерии в страната се 
е увеличил със 140 процента спря-
мо 2020 г.

„По времето, когато си купих 
електромобил, в Пекин нямаше 
нито един пункт за смяна на ба-
терии, а сега мога да направя то-
ва почти навсякъде, където отида. 
До дома ми в района „Шун‘и“ на-
пример има четири подобни пунк-
та“, обяснява г-н Ли, собственик 
на електромобил, и добавя, че в 
столицата се появяват все пове-
че и повече пунктове за смяна на 
батерии, включително край ма-
гистралите, в централната част и 
предградията.

„Всеки пункт е оборудван с 13 
батерии и може да обслужва по-
вече от 300 потребители на ден. 
През изминалата година ние и 

„Синопек“ създадохме заедно 71 
подобни пункта в цялата страна. 
Очакванията ни са да добавяме 
по около 600 нови годишно“, каз-
ва Пу Ян, генерален мениджър на 
компанията за производство на 
електромобили NIO. По думите 
му, през 2022 г. един от фокуси-
те на NIO ще бъде изграждане-
то на пунктове за смяна на бате-
рии за електромобили в районни-
те на Пекин, където те са недос-
татъчни. „Смяната на батерии е 
по-лесна от зареждането и осигу-
ряването на възможности за то-
ва е не само наша визия, но ре-
ална програма, която изпълнява-
ме“, добавя Пу Ян.

В допълнение към инфраструк-
турата за смяна на батерии на лич-
ни електромобили, редица достав-
чици на тази услуга мислят и за 
такситата, значителна част от кои-
то в Пекин и други големи гра-
дове са електрически. Според съ-
ществуващия в момента стандарт 
на електрическите таксита, полз-
ващи технология за смяна на ба-
терии, за всеки 100 коли трябва 
да бъдат налични по около 110 до 

К

Усилено се изграждат  
пунктове за смяна 
на батерии на 
електромобили

С една палатка под небето човек търси едно друго свое 
„аз“. В момента в Китай къмпингът е много популярен 
начин за общуване през почивните дни, особено сред 
младите.
По време на почивните дни за 1 май в чат групата 
за къмпингуване на родената след 1995 г. Уан Цин 
разговорите бяха разгорещени. „Повече от две години 
нямаме възможност за далечни пътувания. Всеки път 
ходим на почивка в околностите“, казва тя. След като 
къмпингуването стана популярно в Китай, нейната 
чат група от 10 души надхвърли 100. „Всеки уикенд в 
парковете е пълно с палатки..

по-близко до природата и 
търсенето в тази сфера ще 
продължи да расте.

Следвайки тенденциите 
на пазара, Хуан Ли’ин от 
Тайван решава да създаде 
своя собствена къмпинг ба-
за в град Нанкин. Тя е от-
крита официално по вре-
ме на първомайския праз-
ник. Хуан Ли’ин кани свои 
приятели да почувстват ат-
мосферата. Според нея, за 

по време на екскурзиите.
В сравнение с тради-

ционния начин на към-
пингуване сегашният съ-
четава много повече еле-
менти – палатки, легла, дю-
шеци, спални чували, скара 
за барбекю, кафе машина 
и т. н. Много от младите 
фенове на този вид отдих 
искат да направят хубави 
снимки, затова носят необ-
ходимото оборудване и са 

125 резервни батерии.
„Трябва да разпределим рацио-

нално пунктовете. До края на тази 
година в Пекин ще има повече от 50 
000 електрически таксита, така че 
броят на пунктове за смяна на ба-
терии трябва да надхвърли 230“, ка-
за Ян Йе, старши вицепрезидент на 
Aulton New Energy Automotive Techno 
logy Co., Ltd.

По данни на Китайската асо-
циация за насърчаване на заряд-
ната инфраструктура за електро-
мобили към март тази година са 
построени 1451 пункта за смяна 
на батерии в цялата страна, кое-
то е 2,4 пъти повече от същия пе-
риод на миналата година. 

Същевременно от януари до 
март производството и продаж-
бите на електромобили са дос-
тигнали съответно 1,29 милиона 
и 1,24 милиона бройки, което е 

увеличение от 1,4 пъти на годиш-
на база. Сред тях производство-
то и продажбите на изцяло елек-
трически превозни средства са 
съответно 1,036 милиона и 1,007 
милиона, което е увеличение с 
1,3 пъти в сравнение с минала-
та година.

Според информация на Ки-
тайската медийна група пазар- 
ният дял на производството и про-
дажбите на електромобили през 
първото тримесечие е бил близо 
20% от общите за автомобилната 
индустрия. В същото време съо-
ръженията за доставка на енергия, 
поддържащи нови енергийни пре-
возни средства, също се разши-
ряват с бързи темпове. В градове 
като Пекин, Шанхай, Шънджън, 
Гуанджоу и други броят на пун-
ктовете за смяна на батерии над-
хвърля сто.
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Г
лухарчетата растат 
навсякъде по по-
ля и дворове. За 
земеделците те са 
плевел, но за бил-
карите – лечебно 

средство, което помага при 
редица здравословни про-
блеми. Една китайска ле-
генда разказва как дъще-
рята на чиновник била из-
лекувана от мастит с от-
вара и компреси от прес-
ни листа на глухарче. До-
като съвременните изслед-
вания доказват, че билка-
та помага дори при рак на 
гърдата и кожата.

За родина на това рас-
тение се смятат Азия и Ев-
ропа. Първи записки за ле-
чебните му свойства са от-
крити в медицински трудо-
ве на китайски лечители 
от династия Тан. По-късно 
през династия Мин лекарят 
Ли Шъджън (1518 – 1593) 
твърди, че глухарчето въз-
становява цвета на косата, 
укрепва костите и ставите. 
През 10-и век арабските ле-
чители го използвали като 
тонизиращо, слабително и 
пикочогонно средство. Тра-
диционната китайска меди-
цина го ползва за изчиства-
не на болестотворната го-
рещина, токсините, кръвта 
и кожата, при проблеми с 
храносмилането и апетита, 
за активизиране обмяната 
на веществата, при възпа-
лени очи и инфекции на 
горните дихателни пъти-
ща, като кашлица, брон-
хити и пневмонии.

Проучванията на съвре- 

Глухарче за изчистване на токсините 
от тялото през пролетта

менните учени показват, че 
глухарчето е богато на ви-
тамини, органични кисе-
лини, каротин и други по-
лезни за организма веще-
ства. Лецитинът в него по-
мага за бързото разгражда-
не на мазнините, изчиства-
нето на шлаките, стимули-
ра образуването на хемог-
лобин, успокоява нервите 
и тонизира мозъка. Освен 
това глухарчето е богато на 
антиоксиданти и противо-
възпалителни съединения, 
които играят важна роля в 
защитата от хронични за-
болявания. Благодарение 
на инулина, който съдър-
жа, тази билка възстановя-
ва чревната микрофлора.

Според едно проучване 
от 2016 г. глухарчето по-
вишава чувствителността 
към инсулина, забавяйки 
постъпването на захар от 

червата в кръвта. А ки-
тайски учени през 2021 г. 
откриват, че екстрактът от 
него защитава черния дроб 
от страничните ефекти на 
парацетамола.

Всяка част на това мал-
ко красиво цвете е полезна 
за здравето. Чаят от цвето-
вете му пази от грип, ви-
русни инфекции и кашли-
ца. Консумирани пресни 
през пролетта, листата му 
гонят умората и облекча-
ват авитаминозата. А при-
готвената от тях отвара ус-
покоява възпалените очи, 
афтите и кървящите венци.

Корените на глухар-
чето са мощен диуретик, 
помощник в борбата с из-
лишните килограми и за-
пека, справят се със застоя 
на течностите в тялото и 
отоците, помагат на чер-
ния дроб да се справи с 

токсините. Освен това са 
ефективен заместител на 
кафето и имат свойството 
да ободряват.

Глухарчето е и известно 
козметично средство. То из-
чиства кожата и подобрява 
тена на лицето.

Въпреки редицата му по-
лезни свойства обаче, глу-
харчето трябва да се избяг-
ва при камъни в жлъчката, 
гастрит и язва на стомаха. 
Бременните също трябва 
да внимават с него, защо-
то е силен диуретик.

Чай от глухарче
Сложете в чаша вряща 

вода 2 ч. л. корени от глу-
харче (ако са пресни, ги 
нарежете на ситно) и 3 г 
сладък корен по желание. 
След това свалете от огъ-
ня и изчакайте още 15 ми-
нути, преди да прецедите.

провинция Ху-
нан Китай даде 
старт на първо-
то в света ма-
щабно клинич-
но изпитване 

на ваксина срещу щама 
Омикрон. Неговата цел е 
да провери безопасност-
та и имуногенността й 
при хората. Прогнозите 
са проучването да при-
ключи до 3 – 4 месеца. 
В него ще участват над 
4000 доброволци. 

„Това е най-мащаб-
ното клинично изпитва-
не на ваксина срещу ща-
ма Омикрон, обяснява 
за „Глобъл таймс“ Джан  
Юнтао, главен учен в 
компанията China National 
Biotec Group. Доброволци-
те са над 18-годишни, по-
лучили две или три дози 
ваксина срещу COVID-19 
в различни интервали и 
последователност.“

Ученият посочва, че  
проучванията на вакси- 
ната върху животни са по- 

В
Мащабно проучване  
на ваксина срещу Омикрон

казали, че тя има добра 
неутрализираща актив-
ност срещу щама Оми-
крон, а срещу Бета, Дел-
та и другите прототипи 
е значително подобрена, 
което означава, че има 
много добър ефект. 

При разработката й е 
използвана същата техно-
логия както при вакси-
ните от първо поколение, 

които продължават да са 
ефективни.

Специфичната вак-
сина срещу щама Оми-
крон обаче не е предназ-
начена за четвърта доза. 
„Ще преценим плана за 
последваща ваксинация, 
след като получим ре-
зултатите от клинични-
те изпитвания“, подчер-
тава Джан Юнтао.

Кафе от глухарче
За приготвянето на обо-

дряваща и здравословна на-
питка трябва да смелите из-
сушените корени от глухар-
че на прах. Използвайте ги 
вместо кафе. За по-прия-
тен вкус може да добавите 
подправки като кардамон 
и канела.

Екстракт от глухарче
Изчистете и измийте 

прясно събраните глухар-
чета, включително коре-
ните и листата. Нарежете 
ги на ситно и запълнете 
с тях 1/3 до 1/2 от стък-
лен съд. След това залей-
те със спирт (може и с ра-
кия) или ябълков оцет. За-
творете добре съда и оста-
вете на тъмно и прохлад-
но място за 4 – 6 седмици. 
Разклащайте от време на 
време и проверявайте да-
ли течността се е изпарила. 
Ако не покрива корените, 
добавете още от нея, за да 
предотвратите образуване-
то на плесен или бактерии.

След 4 – 6 седмици пре-
цедете с помощта на мар-
ля, като накрая я изстис-
кате добре. Съхранявайте 
в херметически затворен и 
тъмен съд на прохладно и 
тъмно място.

Спиртната настойка е 
годна за употреба в продъл-
жение на няколко години, 
докато срокът на годност 
на оцетената е само една 
година. По принцип оцете-
ната е по-слабо ефективна 
от спиртната.

цел систематично 
планиране и на-
сърчаване на висо-
кокачественото раз-
витие на китайска-
та биоикономика, 

Държавната комисия за раз-
витие и реформа наскоро из-
даде „План за развитието на 
биоикономиката през 14-ата 
петилетка“, който е първият  
проект на високо ниво в та-
зи сфера.

Планът изяснява четири 
ключови области за развитие-
то на биоикономиката. Пър-
вата сфера включва биомеди-
цината и здравето на хората; 

втората – биоземеделието и 
модернизацията на земеде-
лието; третата – прилагане-
то на зелената и нисковъгле-
родна биомаса, а четвъртата 
– засилването на изгражда-
нето на националната систе-
ма за предотвратяване, кон-
трол и управление на риска 
в биосигурността.

Бай Дзиню, директор на 
Центъра за иновационно раз-
витие при Държавната коми-
сия за развитие и реформа, 
обяснява, че през следващите 
5 години целта е обемът на 
биоикономиката да достигне 
22 трилиона юана. 

С
Планиране и насърчаване 
на биоикономиката

здраве
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Култура

страницата подготви 
Красимира иванова

Градът на четящите хора

Младите китайци се гордеят с 
великолепието на традиционната култура

ладият Лиу Кай сам е 
проектирал своя дом в 
древнокитайски стил 
и сега изрисува хра-
ма Чонфу. Той произ-
хожда от фермерско 

семейство от село Джуъ край град 
Линфън, провинция Шанси, и ви-
наги се е възхищавал на архитек-
турата на Китай. През последни-
те осем години Лиу е изрисувал 
над 50 архитектурни паметника, 
изобразявайки себе си пред вся-
ка стара сграда. „Аз съм като без-
брой други мои връстници, които 
се възхищават от националното 
ни наследство“, казва Лиу.

И наистина, той не е сам в 
страстта си към миналото на Ки-
тай. След като публикува работи-
те си онлайн, открива, че произ-
веденията му привличат колекцио-
нери от цялата страна.

Според насоките на централно-
то правителство от 2017 г. в стра-
ната се активизират изследвания-
та, свързани с традиционната кул-
тура, разширяват се образование-
то, защитата, иновациите и обме-
нът в тази сфера. Но най-добрият 
резултат от усилията за запазва-
не и популяризиране на културна-
та традиция е положителният об-
ществен отклик. 

В изложбената зала за виртуал-
на реалност в Югозападния Тибет- 

нигите са съкро-
вищницата на 
човешките ми-
сли, най-добри-
те учители на 
хората, изкрис-

тализиралата същност на 
човешкия духовен живот. 
Затова всяка година през 
месец април се провежда 
Световният ден на четене-
то. Тази година китайският 
град Нинбо даде началото 
на Третия национален ме-
сец на четенето в страната, 
който за града премина под 
наслов: „Месец на книгата: 
„Ароматът на книгите“.

Нинбо, един от голе-
мите пристанищни градове 
в Китай, е добре известен и 
като културен център, град 
с една от „най-богатите 

колекции на книги от древ-
ността до наши дни“. По 
традиция той отново призо-
ва гражданите си и ги мо-
тивира да четат, да бъдат 
приятели с книгите.

През април 2020 г. Нин- 
бо става първият град в 
провинция Джъдзян и во-
дещ град в страната, кой-
то насърчава четенето под 
формата на законодател-
ство. През април т. г. по 
време на Месеца на чете-
нето градските обществени 
библиотеки в Нинбо са ор-
ганизирали близо 180 дей-
ности за четене с богато 
съдържание и различни 
форми.

Поради епидемичната 
обстановка са стартирали 
и множество интерактивни 

платформи за излъчване 
на живо, като тази годи-
на са взели участие едни 
от най-влиятелните медии 
в Китай – Йонпай, CCTV 
Mobile News и Агенция 
Синхуа.

По време на излъчва-
нето на живо на „Чудната 
нощ на книгите“ квартал 
Хайшу е пуснал 3 марш-
рутни обиколки, изпълне-
ни с поезията на династи-
ята Сун, които са старти-
рали едновременно с мини 
програмата „Следвайте пе-
сенната поезия на Хайшу“. 

Друга патентована идея 
на града е използването на 
влаков вагон за четене с 
романтичното название 
„Книжният аромат се раз-
нася из Нинбо“. По време 

М

К
Неотдавна се проведе Трети национален месец на книгата под 
наслов “Ароматът на книгите” в град Нинбо 

ски автономен район осемминут-
но видео запознава посетителите 
с историята и развитието на танца 
Джънтан шерпа (Zhentang Sherpa) 
– форма на национално нематери-
ално културно наследство. Видео-
записът и преводът са направени 
от 23-годишния Сидар, който е от 
етническата група шерпа. Родният 
му град Джънтан е в Хималаите, 
на границата с Непал, и е дом на 
повече от 2600 шерпи.

Учените често посещават този 

няват усилията си за опазване на 
културното наследство благода-
рение на документалните фил-
ми и телевизионни предавания в 
Китай като „Господари в Забра-
нения град“ и „Национално съ-
кровище“.

Когато Джу Сяокун, консерва-
тор на древна калиграфия и жи-
вопис постъпва на работа в музея 
Шанси преди седем години, има 
само трима-четирима колеги. Се-
га екипът  е нараснал до около 30 
души, а членовете му са родени 
предимно след 1990 г.

По стените в студиото висят 
разнообразни четки, ножове ле-
жат в чекмеджетата, а различни 
материали са препълнили етажер-
ките. На работната му маса лежи 
повредено калиграфско произве-
дение с петна и пукнатини, дати-
ращо от династията Цин (1644 – 
1911), което Джу възстановява. Той 
изстъргва петната с нож и залеп-
ва тънки бели ленти на гърба на 
хартията върху увредените места.

„Понякога са необходими дни 
само за да се отвори свитъкът с 
помощта на пинсети, защото древ-
ните китайци са използвали крех-
ки материали“, обяснява Джу.

„Младите хора са много енер-
гични, но им липсва опит, когато 
става дума за реставрация на цен-
ни артефакти“, споделя Гуо Джи-
йон, заместник-директор на отдела 
за опазване и изследване на кул-
турни артефакти на музея. „Но тех-
ните умения могат да бъдат зна-
чително подобрени чрез обучение 
от опитни реставратори.“

През последните седем годи-
ни Джу е възстановил самостоя-
телно над 100 древни картини и ка-
лиграфски произведения. „Всички-
те ми усилия си заслужават, кога-
то видя възстановените артефакти 
и одобрението на посетителите на 
музея“, казва той.

район, за да изучат уникалния мес-
тен бит. „Културата на шерпите е 
разнообразна и богата. Учените се 
занимават с академични изслед-
вания, но отговорността за истин-
ското запазване и разпространение 
на уникалното културно наслед-
ство лежи върху плещите на мест-
ни младежи като Сидар“, казва Та-
рин Намгел, доцент в Колежа по 
изкуства на Тибетския универси-
тет, който често пътува до региона.

Увеличеният напоследък инте- 

рес вдъхновява Сидар да „запеча-
ти“ местната култура през обек-
тива си. Традициите на шерпите, 
танците и оживените им фести-
вални празненства са основните 
теми на неговите видеоклипове.

„Нашата култура е като древна 
река, която тече в нас от далечни-
те времена до днес“, казва Сидар. 
Мечтата му е да направи докумен-
тален филм и да създаде музей на 
шерпската народна култура.

Все повече млади китайци обеди- 

Китай публикува първата си Бяла книга, посветена на китайската 
младеж – „Младостта на Китай през новата ера“, която е издадена 
по случай 100-годишнината от основаването на Китайската 
комунистическа младежка лига. В книгата се констатира, че в 
днешно време младите китайци все повече се идентифицират с 
великолепието на китайската цивилизация. Те са горди с китайската 
нация и са все по-активни в популяризирането на традиционната 
култура. Държавата се ангажира да положи всички усилия, за 
да запази и развие своята забележителна традиционна култура, 
като се очаква да се засили и международното й влияние  до 
2025 г. В документа се отбелязва още, че китайската младеж 
черпи вдъхновение от най-доброто от китайските традиции, от 
революционната история и напредналата социалистическа култура.

на пътуването по определе-
ния маршрут на пътници-
те се прожектират пейзаж-
ни картини от династията 
Сон, изпълнени в характер-
ните сини и зелени цветове. 
Чрез художествената обра-
ботка на визуалния дизайн 
те могат да усетят очаро-
ванието на художествено-
то изкуство и се докосват 
до богатите културни тра-
диции на своя народ.

Основната идея за про-
веждането на Месеца на 
четенето в Нинбо вече за 

трета поредна година звучи 
силно и убедително: „Кни-
гите са стълбата на човеш-
кия напредък. Нека чете-
нето да оживее, да се ин-
тегрира в града и да обла-
городи душите на хората. 
Да създаде „Книжния аро-
мат на Нинбо“. Нека то-
ва е градът, в който чете-
нето може да бъде по вся-
ко време, навсякъде и все-
ки да може да му се на-
слаждава“.

Китайският културен център 
в София представя:

Пленен от колоритното многообразие на бита младият Сидар  
се опитва да „запечати“ местната шерпска култура през обектива си
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Дебютиращият китайски пилот Джоу Гуаню влезе без никакво притеснение  
при големите майстори на високите скорости

О
рганизаторите на 
световния шам-
пионат във Фор-
мула 1 Либърти 
Медия предста-
виха календар с 

рекордните 23 състезания 
за 2022 година. Очаквано 
сезонът започна на 20 март 
в Бахрейн. Шарл Льоклер 
с Ферари спечели първа-
та надпревара. Монегаскът 
бе над всички в Гран при 
на Бахрейн и заслужено 
триумфира. Втори зад не-
го остана съотборникът му 
в Скудерията Карлос Сай-
нц, а трети завърши Лю-
ис Хамилтън с Мерцедес. 
Дотук нищо изненадващо, 
но в класирането на прес-
тижното десето място фи-
нишира болидът на Алфа 
Ромео с дебютиращия ки-
тайски пилот Джоу Гуаню. 
Така беше поставено нача-
лото на една голяма мечта 
на милиони фенове на ат-
рактивния спорт в най-го-
лямата азиатска държава. 

На 10 април  керванът 
посети и Австралия, коя-
то две години отсъстваше 
от графика на Формула 1 
заради коронавируса. Там 
22-годишният китайски 
пилот показа постоянство, 
като финишира 11-и. Пис-
тата „Имола“ бе домакин  
на Гран при на Емилия-Ро-
маня. В Италия по тради-
ция  конкуренцията е още 
по-ожесточена, но Джоу Гу-
аню продължи да се пред-
ставя много добре за де-
бютант. Алфата на китаеца 
финишира 15-а. След бър-
зия питстоп в Европа кер-
ванът се отправи към Юж-
на Флорида за дебютната 
Гран При на Маями, която 
се проведе около стадиона 
„Хардрок“.  Това беше по-
редното предизвикателство 
за Гуаню и той се справи 
добре при променените ус-
ловия, като финишира 20-и.

Това е сухата статисти-
ка, но какво се крие зад те-
зи числа? Всичко започна 
на 16 ноември 2021 годи-
на, когато отборът на Алфа 
Ромео съобщи за новия си 
член – Джоу Гуаню, който 
е първият китайски състе-
зател във Формула 1. Тази 
новина предизвика еуфо-
рия сред феновете на авто-
мобилния спорт в Китай. 
Шефовете на Алфа Ромео 
обявиха Джоу Гуаню като 
втория пилот на тима за 
2022 г. Те отдавна следя-
ха изявите на 22-годишния 
китаец, който беше един 

Джоу Гуаню – китайският дебютант 
във Формула 1, който сбъдва мечти

от лидерите във Формула 
2. Талантливият пилот зае 
мястото на Антонио Джо-
винаци, който не оправда 
очакванията на амбициоз-
ните шефове на Алфа Ро-
мео. По този начин бази-
раният в Хинвил (Швей-
цария) тим през настоящ-
ия шампионат има съвсем 
различен състав на пилоти.

„Да бъда първият пилот 
във Формула 1, е пробив 
за китайската автомобилна 
история. Знам, че се възла-
гат много надежди на мен 
и ще поема това като мо-
тивация, за да стана по-до-
бър и да постигна повече“, 
сподели китаецът. „Мечта-
ех от детска възраст да се 
изкача възможно най-висо-
ко в спорт, който е популя-
рен в цялата планета, и се-
га всичко това се сбъдва. За 
мен е привилегия да стар-
тирам моята състезателна 
кариера във Формула 1 с 
емблематичен отбор, кой-
то е дал път  на толкова 
много млади таланти във 
Формула 1 в миналото“, за-
яви Джоу.

След влизането на Фор-
мула 1 в Китай през 2004 г.  
влиянието на този спорт 
се повишава непрекъсна-
то. Как обикновените хо-
ра участват в автомобил-
ните спортове? Отговорът 
е чрез картинга. През по-
чивните дни на междуна-
родната писта в Шанхай е 
много оживено. 

Десетгодишният Джан 
Сиюе и баща му Джан 
Дзин оглеждат колата и 
изучават параметрите й в 
гаража. Двамата от извест-
но време тренират профе-
сионално картинг. Джан 
Дзин обяснява, че шофи-
рането не е лесна задача. 
През последните години 
той е усъвършенствал уме-
нията си и вече е майстор. 

„Идвахме тук два или три 
пъти месечно в продълже-
ние на две години. Често 
тренираме през уикенда 
и всеки път трябва да из-
минем от 600 до 700 км“, 
споделя Джан Дзин, като 
оприличава тренировки-
те на изкачване на кула. 
Най-прякото впечатление 
от автомобилните спорто-
ве е, че са скъпо удоволст-
вие. Всеки път, когато пре-
сечеш едно ниво, разходите 
се увеличават значително. 
„Но парите не са най-ва-
жният елемент, по-важен 
е талантът“, смята Дзин. 

Малкият Джан Сиюе се 
запознава с картинга и се 
влюбва в него. Голяма роля 
за това има и баща му, кой-
то е категоричен, че шофи-
рането е страст, но и голя-
ма отговорност.

„Започнах да гледам 
Формула 1, когато бях на 
пет години. Това беше ера-
та на Сена. Досега синът 
ми бе фен на Хамилтън, но 
с влизането на Джоу Гуа-
ню всички стискаме пал-
ци за него, гордеем се, че 
намери място сред най-го-
лемите. Това е нещо като 
предаване на наследство“, 
споделя Дзин. 

Според него сегашното 
поколение е по-щастли-
во от тяхното, защото мо-
гат да се докоснат до този 
спорт,вместо само да гле-
дат състезания. Синът му 
се качва на картинг слу-
чайно и се влюбва в този 
спорт. Той тренира сери-
озно и е очевидно, че има 
талант. „От детска кола за 
забавления той се качи на 
истински картинг и участва 
в състезания“, добавя Джан 
Дзин, като добавя, че тре-
нировките са трудни. 

Добрите пилоти в света 
често започват обучение-
то си отрано в чужбина. 

Първите четири 
старта от 
състезанията 
показаха, че 
шефовете на Алфа 
Ромео са направили 
точния избор

Затова той събира мате-
риали от други държави, 
заедно със сина си често 
проучва данните от състе-
занията на известни чуж-
ди пилоти. Джан заяви, че 
през последните години по-
вече деца в Китай трени-
рат професионално, зато-
ва конкуренцията е по-се-
риозна. Според него с раз-
витието на китайската ико-
номика все повече семей-
ства имат възможност да 
подкрепят децата си в та-
зи област. „Детето ми на-
мери своето хоби. Като ро-
дител, аз трябва да го под-
крепя“, казва Джан Дзин.

Влизането на Джоу Гуа-
ню във Формула 1 със си-
гурност ще ускори разви-
тието на автомобилния биз-
нес в страната. Това озна-
чава повече потребители 
и  внимание в тази сфера, 
смятат в Китай. Неслучай-
но пистата в Шанхай бе со-
чена, като една от най-до-
брите във Формула 1.

„Успехът на Джоу Гуа-
ню е резултат от различни 
фактори. Освен постижени-
ята му на пистата, всички 
видяха и колко голям е ки-
тайският пазар.“ 

Всяка година Цао Юфън 
харчи около 100 хиляди юа-
на за коли и състезания. 
Според него човек има же-
лание да практикува свое-
то хоби, да се докосне до 
високите скорости, затова 
всяка година много фено-
ве ходят на състезанията на 
Формула 1. Ако Джоу Гуа-
ню постигне добри резул-
тати, любителите на кар-
тинга със сигурност ще се 
увеличат. Това е най-добри-
ят период за развитието на 
този спорт в Китай.
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

итайският науч-
но-технологичен 
сектор е свидетел 
на исторически и 
структурни про-
мени през по-

следното десетилетие. 
„Китай се интегрира на-

пълно в глобалната мрежа 
за иновации и нейното на-
учно-технологично разви-
тие демонстрира цялостно-
то оформление и тенденция 
за развитие на сектора с ха-
рактеристиките на новата 
ера“, каза Ли Мън, замест-
ник-министър на науката и 
технологиите, на прескон-
ференция.

През 2021 г. разходите на 
Китай за научноизследова-
телска и развойна дейност 
бяха 2,7 пъти повече спря-
мо нивото от 2012 г., дости-
гайки нов връх от 2,44% от 
БВП, а разходите за фунда-
ментални изследвания с 3,4 

ековната китай- 
ска кулинарна 
традиция е добре 
известна по света. 
Китайската кух-
ня се смята за ед-

на от най-богатите и разно- 
образни, с осем големи кло-
на, които отразяват харак-
терните особености на от-
делните райони на страна-
та. Поради своите отлични 
вкусови качества тя е полу-
чила широко разпростране-
ние почти във всички час-
ти на света.

И в нашата страна ин-
тересът към нея е  голям. 
Разнообразните кулинарни 
курсове, които се организи-
рат през последните годи-
ни у нас, привличат люби-
тели от различни възрасти.

Наскоро учениците от 
Професионалната гимна-
зия по туризъм и храни-
телно-вкусови технологии 

К

В

Исторически промени в  
научно-технологичния сектор 

Китайски специалитети 
в Търговище

Международен ден на медицинските сестри
Сестрите от медицинския екип на Дзи’ан в провинция 
Дзянси отпразнуваха своя празник на 12 май, без да 
прекъсват работата си в Шанхайската четвърта народна 
болница, свързана с университета Тундзи.

Снимка Синхуа

Ботаническата 
градина 
на езерото 
Циендао 
На 11 май 
ботаническата 
градина, която се 
намира на остров 
Лудао в центъра 
на езерото 
Циендао в град 
Ханджоу, бе 
пусната в пробна 
експлоатация и 
привлече много 
посетители. 

Снимка Синхуа

пъти повече спрямо 2012 г. 
Китай е вече на 12-ото 

място в Глобалния индекс 
за иновации през 2021 г. 
спрямо 34-то през 2012 г., 
което го прави единствена-
та страна в света, постигна-
ла траен и бърз растеж, до-
бави Ли Мън.

През последното десети-
летие научно-технологич-
ното развитие на Китай се 
превърна в основната дви-
жеща сила, която поддържа 
висококачественото иконо-
мическо развитие на стра-
ната и подобряването на по-
минъка на хората.

в Търговище показаха зна-
нията и готварските уме-
ния, които са придобили 
в учебните часове, в при-
готвянето на китайски спе-
циалитети. Събитието бе-
ше организирано заедно с 
Институт „Конфуций“ – Ве- 

лико Търново, и Сдруже-
ние „Приятели на Китай“ 
в Търговище. За ученици-
те това не бе само интерес-
но събитие и приятно пре-
живяване, а и начин да де-
монстрират приготвените 
от тях китайски ястия.

О
Застрашени жерави 
край езерото Поян

бщо 4264 си-
бирски бели 
жерава, които 
са критично 
застрашен вид 
птици, са били 

забелязани през тази зима 
край езерото Поян, най-го-
лямото сладководно езеро 
в Китай.

Повечето от мигрира-
щите птици се отправи-
ха на север още в края 
на февруари, но някои от 
жеравите са забелязани 
тук и през май, което е 
сравнително рядка глед-
ка, каза администрацията 
на Националния природен 
резерват „Дзянси Поян“, 
провинция Дзянси.

Оценен като критично 
застрашен в Червения спи-
сък на Международния съ-
юз за опазване на приро-
дата (IUCN), сибирският  
бял жерав, известен още 
като снежен жерав, е с гло-
бална популация от около 
4000 екземпляра.

За по-доброто опазване 
на редките птици Нацио-
налният природен резер-
ват на „Дзянси Поян“ под-
писа меморандум за раз-
бирателство и стратегиче-
ско сътрудничество с ад-
министрацията на руския 
Национален парк „Кита-
лик“, който се явява дру-
гият край на миграцион-
ния маршрут.


